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PROTOKÓŁ NR LVI/2022 

z LVI sesji RADY MIASTA GDAŃSKA,  

która odbyła się w dniu 24 listopada 2022r. 
 

Początek obrad godz. 900 

W sesji na 34 udział wzięło 34 radnych 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Otworzyła obrady LVI sesji Rady Miasta Gdańska.  Powitała prezydent Gdańska, 

wraz z zastępcami, panią skarbnik i panią sekretarz. Również przywitała radnych i 

internautów oglądających obrady  sesji.  

Sprawdzono quorum. 

 

PUNKT 1 

SPRAWY REGULAMINOWE 

 

Wpłynął wniosek o włączenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta 

Gdańska w sprawie ustalenia maksymalnych cen za przejazdy środkami gminnego 

transportu zbiorowego oraz wysokości opłat dodatkowych i opłat manipulacyjnych 

(druk 1483) 
 

Wpłynął wniosek o włączenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi XYZ 

na Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 65 w Gdańsku (druk 1484);  

    

Wpłynął wniosek o włączenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

wniesionej przez Przedsiębiorstwa Taksówkowe w Gdańsku (druk 1485) 
 

Wpłynął wniosek o włączenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi XYZ 

na działalność Gdańskiego Centrum Świadczeń (druk 1486);  
 

Wpłynął wniosek o włączenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi XYZ 

na działalność Gdańskich Nieruchomości (druk 1487);  
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Wpłynął wniosek o włączenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku (druk 1488);  
 

Wpłynął wniosek o włączenie oświadczenia w sprawie poparcia dochodzenia 

przez Polskę zadośćuczynienia za szkody spowodowane przez Niemcy i ZSRS w 

czasie II wojny światowej oraz w sprawie przyjęcia przez Polskę warunków 

wypłacenia przez Unię Europejską Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększania 

Odporności (KPO);  
 

Wpłynął wniosek o zdjęcie projektu uchwały w sprawie wydania opinii o lokalizacji 

kasyna gry przy ul. Słowackiego 4 w Gdańsku (druk 1453) 
 

Wpłynął wniosek o zdjęcie projektu uchwały w sprawie wydania opinii o lokalizacji 

kasyna gry przy ulicy Słowackiego 4 w Gdańsku (druk 1454)  
 

Wpłynął wniosek o zdjęcie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy Skwer  

im. ks. infułata Stanisława Bogdanowicza (druk 1470);  
 

Wpłynął wniosek o zdjęcie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania 

nieruchomości (druk 1475);  

 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie wniosków o włączenie do porządku: 

Druk nr 1483 - wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                                               Za                           31 

                                                                                              Przeciw                    0 

                                                                                              Wstrzymało się         1 

                                                                                                                                                                               
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

Będzie  w pkt 4 ppkt. 13 A   
 

 

Druk nr 1484 - wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                                               Za                           32 

                                                                                              Przeciw                    0 

                                                                                              Wstrzymało się         0 

                                                                                                                                                                               
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

Będzie  w pkt 4 ppkt. 47   
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 Druk nr 1485 - wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                                               Za                           32 

                                                                                              Przeciw                    0 

                                                                                              Wstrzymało się         0 

                                                                                                                                                                               
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

Będzie  w pkt 4 ppkt  48   

 

Druk nr 1486 - wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                                               Za                           32 

                                                                                              Przeciw                    0 

                                                                                              Wstrzymało się         0 

                                                                                                                                                                               
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

Będzie  w pkt 4 ppkt  49   

 

 Druk nr 1487 - wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                                               Za                           32 

                                                                                              Przeciw                    0 

                                                                                              Wstrzymało się         0 

                                                                                                                                                                               
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

Będzie  w pkt 4 ppkt 50   

 

Druk nr 1488 - wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                                               Za                           32 

                                                                                              Przeciw                    0 

                                                                                              Wstrzymało się         0 

                                                                                                                                                                               
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

Będzie  w pkt 4 ppkt 51  

 

 

Oświadczenie:  wynik głosowania o włączenie do porządku sesji  

                                                                               Za                           21 

                                                                                              Przeciw                   11 

                                                                                              Wstrzymało się         0 

                                                                                                                                                                               
Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

Będzie  w pkt 5A  
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Porządek obrad 

1. Sprawy regulaminowe 

Zaplanowana przerwa około godziny 1200 – odsłonięcie tablicy pamiątkowej 

poświęconej pamięci Posłów, którzy w Parlamencie Wolnego Miasta Gdańska bronili 

praw gdańskich Polaków oraz Rzeczpospolitej (1920-1939).  

2. Komunikaty: 

− Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska, 

− Komisje Rady Miasta Gdańska, 

− Prezydent Miasta Gdańska. 

Zaplanowana przerwa około godziny 1200 – odsłonięcie tablicy pamiątkowej poświęconej 

pamięci Posłów, którzy w Parlamencie Wolnego Miasta Gdańska bronili praw gdańskich 

Polaków oraz Rzeczpospolitej (1920-1939).  

3. Oświadczenia Klubów Radnych. 

 

4. Uchwały: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji społecznych budżetu obywatelskiego z 

mieszkańcami miasta Gdańska (druk 1440);  

       Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

            Sylwia Betlej – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami 

            Komisja wiodąca:  K. Samorządu i Ładu Publ.  – pozytywna 

                                      K. Strategii i Budżetu - pozytywna 

                                       K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 

 

2) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Ujeścisko – rejon ulic Piotrkowskiej i Wieżyckiej 

w mieście Gdańsku (druk 1436) 

             Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                   Edyta Damszel-Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Komisja wiodąca:  K. Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 

 

3) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu hali widowiskowo-sportowej przy Placu Dwóch 

Miast w mieście Gdańsku (druk 1437) 
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Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                               Edyta Damszel-Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Komisja wiodąca:  K. Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 

 

4) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Krakowiec – Górki Zachodnie w rejonie ulic Łowickiej 

i Łęczyckiej w mieście Gdańsku (druk 1442) 

                   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                             Edyta Damszel-Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

                   Komisja wiodąca:  K. Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 
 

5) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Letnica rejon ul. Żaglowej 

i Narwickiej w mieście Gdańsku (druk 1435) 

  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                         Edyta Damszel-Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Komisja wiodąca:  K. Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 

 

6) w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Łostowice - rejon Potoku 

Kowalskiego w mieście Gdańsku (druk 1441)  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                         Edyta Damszel-Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

             Komisja wiodąca:  K. Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 

 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta 

Gdańska uprawnień w zakresie ustalania wysokości niektórych cen 

i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej 

oraz za korzystanie z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej (druk 1439 + autopoprawka) 

     Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                               Monika Chabior – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

          Komisja wiodąca:  K. Kultury i Promocji  – pozytywna 

                                      K. Strategii i Budżetu - pozytywna 

 

8) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Prezydenta Miasta 

Gdańska porozumienia z inwestorem Invest Komfort S.A. Sp. K. z 

siedzibą w Gdyni określającego sposób realizacji inwestycji 

towarzyszącej (druk 1463);  
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            Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                        Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                       Artur Lemański – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Projektów     

Inwestycyjnych 

             Komisja wiodąca:  K. Zagospodarowania Przestrzennego  – pozytywna 

                                        K. Polityki Gospod. i Morskiej - pozytywna 

                                       K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 

 

9) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 

zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej 

pod firmą Gdańska Infrastruktura Wodociągowo – Kanalizacyjna 

Spółka  z o.o.  z siedzibą w Gdańsku (druk 1458) 

         Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                               Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Komisja wiodąca:  K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna 

                                      K. Strategii i Budżetu - pozytywna 

 

10)  w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 

zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej 

pod firmą Gdańskie Towarzystwo Budownictwa Społecznego Spółka z 

ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku (druk 1444);  

      Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                                  Piotr Kryszewski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Komisja wiodąca:   K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna 

                                       K. Strategii i Budżetu - pozytywna 

 

11)  w sprawie nadania nazwy Skwer im. ks. infułata Stanisława 

Bogdanowicza (druk 1470) 
 

12)  w sprawie nadania nazwy ulica Wojciecha Kiedrowskiego (druk 1471); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                               Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

          Komisja wiodąca:  K. Kultury i Promocji  – pozytywna 

 

13)  w sprawie nadania nazwy ulica Stanisława Kaima (druk 1472);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                               Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

            Komisja wiodąca:  K. Kultury i Promocji  – pozytywna 

 

13A) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia  
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         maksymalnych cen za przejazdy środkami gminnego transportu  

        zbiorowego oraz wysokości opłat dodatkowych i opłat manipulacyjnych   

         (druk 1483) 

          Referent występujący w imieniu wnioskodawcy                           

                              Wojciech Siółkowski  –  Z-ca Dyrektora Zarządu Transportu Miejskiego 

Komisja wiodąca:  K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna 

                                       K. Strategii i Budżetu - pozytywna 

 

14)  w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Gdańskim w sprawie 

powierzenia Powiatowi Gdańskiemu organizacji przewozów 

pasażerskich w zakresie publicznego transportu zbiorowego w 

powiatowych przewozach pasażerskich (druk 1461) 

  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                           Wojciech Siółkowski – Z-ca Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 

Komisja wiodąca:   K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna 

                                       K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

         K. Samorządu i Ładu Publ. – pozytywna 

 

15)  w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy Miasta 

Gdańska Województwu Pomorskiemu (druk 1462) 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                                Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Komisja wiodąca:  K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna 

                                  K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

 

16)  w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i 

ich przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów 

powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu z drogi 

(druk 1443); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                        Joanna Pińska    – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania  

                                                                   Kryzysowego 

                         Komisja wiodąca:        K. Strategii i Budżetu  – pozytywna 

                                                                K. Samorządu i Ładu Publ. – pozytywna 

 

17)  zmieniająca uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru i granic 

aglomeracji Gdańsk (druk 1445) 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                                           Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

             Komisja wiodąca:      K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna 

                                            K. Zrównoważonego Rozwoju - pozytywna 
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18)  zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Polskiej Unii Mobilności 

Aktywnej (druk 1482); 

             Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                                     Łukasz Kłos            – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki  

                                                                        Komunalnej 

Komisja wiodąca:    K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna 

                                         K. Samorządu i Ładu Publ. – odstąpiła od opiniowania 

             K. Kultury i Promocji – pozytywna 

             K. Zrównoważonego Rozwoju - pozytywna 
 

19)  w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy Al. 

Grunwaldzkiej 114 w Gdańsku (druk 1448); 

       Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                       Łukasz Kłos –         Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

 Komisja wiodąca:                 K. Samorządu i Ładu Publ. – pozytywna 

                                                      K. Polityki Gospod. i Morskiej - pozytywna 

 

20)  w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy Al. 

Grunwaldzkiej 309 w Gdańsku (druk 1449) 

       Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                                      Łukasz Kłos – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki  Komunalnej 

             Komisja wiodąca:  K. Samorządu i Ładu Publ. – pozytywna 

                                      K. Polityki Gospod. i Morskiej - pozytywna 
 

21)  w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy Al. 

Grunwaldzkiej 309 w Gdańsku (druk 1450); 

      Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                        Łukasz Kłos -  Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki  Komunalnej                                                               

Komisja wiodąca:     K. Samorządu i Ładu Publ. – pozytywna 

                                          K. Polityki Gospod. i Morskiej - pozytywna 

 

22)  w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy ul. Długi Targ 

14-16 w Gdańsku (druk 1451);  

       Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                        Łukasz Kłos   – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej                                                    

Komisja wiodąca:     K. Samorządu i Ładu Publ. – pozytywna 

                                           K. Polityki Gospod. i Morskiej – bez rozstrzygnięcia 

        

23)  w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy ul. Długi Targ 

14-16 w Gdańsku (druk 1452);  

      Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                         Łukasz Kłos   – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

                                                               



9 

 

    Komisja wiodąca:     K. Samorządu i Ładu Publ. – pozytywna 

                                              K. Polityki Gospod. i Morskiej – bez rozstrzygnięcia 

  

24)  w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy ul. Słowackiego 

4 w Gdańsku (druk 1453); 
 

25)  w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy ulicy 

Słowackiego 4  w Gdańsku (druk 1454); 

                      

26)  w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy Al. 

Grunwaldzkiej 114 w Gdańsku (druk 1455);  

        Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                      Łukasz Kłos – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej                                                      

                                  Komisja wiodąca:      K. Samorządu i Ładu Publ.      – pozytywna 

                                                                 K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna 

 

27)  w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy ul. Długi Targ 

14-16 w Gdańsku (druk 1456 

     Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                      Łukasz Kłos  – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

                      Komisja wiodąca:      K. Samorządu i Ładu Publ.      – pozytywna 

                                                            K. Polityki Gospod. i Morskiej – bez rozstrzygnięcia 

 

28)  w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy ul. Podwale 

Grodzkie 2G i ul. Podwale Grodzkie 2GA w Gdańsku (druk 1467); 

  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                      Łukasz Kłos  – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej                                                         

                      Komisja wiodąca:      K. Samorządu i Ładu Publ.      – pozytywna 

                                                                 K. Polityki Gospod. i Morskiej - pozytywna 

 

29)  w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy ul. Podwale 

Grodzkie 2G i ul. Podwale Grodzkie 2GA w Gdańsku (druk 1468); 

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                      Łukasz Kłos  – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

                     Komisja wiodąca:      K. Samorządu i Ładu Publ.       – pozytywna 

                                                                 K. Polityki Gospod. i Morskiej - pozytywna 

 

30)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości (druk 

1473); 

  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                               Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
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                                    Komisja wiodąca:  K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna 

                                                                            K. Zrównoważonego Rozwoju - pozytywna 

 

31)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania nieruchomości 

(druk 1474);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                                  Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

Komisja wiodąca:    K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna 

                                         K. Rodziny i Polityki Społ.        - pozytywna 

 

32)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania nieruchomości 

(druk 1475);  

 

33)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania nieruchomości 

(druk 1476) 

             Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                                    Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

Komisja wiodąca:      K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna 

                                            K. Rodziny i Polityki Społ.        - pozytywna 

 

34)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania nieruchomości 

(druk 1477);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                                  Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

Komisja wiodąca:    K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna 

                                          K. Rodziny i Polityki Społ.        - pozytywna 

 

35)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania nieruchomości 

(druk 1478);  

  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                                    Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

Komisja wiodąca:     K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna 

                                       K. Rodziny i Polityki Społ.     - pozytywna 
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36)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania nieruchomości 

(druk 1479); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                                           Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

Komisja wiodąca:            K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna 

                                                  K. Rodziny i Polityki Społ.       – pozytywna 

 

37)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania nieruchomości 

(druk 1480);  

  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                                          Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

Komisja wiodąca:            K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna 

                                                  K. Rodziny i Polityki Społ.        - pozytywna 

 

38)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania nieruchomości 

(druk 1481) 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                                   Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

Komisja wiodąca:     K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna 

                                          K. Rodziny i Polityki Społ. - pozytywna 

 

39)  w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia rodzinom 

zastępczym zawodowym i prowadzącym rodzinne domy dziecka (druk 

1446);  

   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                                   Monika Chabior       – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

         Agnieszka Chomiuk – p.o. Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy  

                                              Rodzinie 

Komisja wiodąca:      K. Rodziny i Polityki Społ. – pozytywna 

                                           K. Strategii i Budżetu - pozytywna 

 

40)  zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które 

przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2022 roku (druk 1447);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                                              Monika Chabior     – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Komisja wiodąca:         K. Rodziny i Polityki Społ. – pozytywna 

                                               K. Strategii i Budżetu        - pozytywna 
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41)  zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 

Szczegółowego Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 

Gminy Miasta Gdańska na rok 2022 (druk 1464) 

            Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                   Monika Chabior       –  Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Komisja wiodąca:    K. Rodziny i Polityki Społ.     – pozytywna 

                                         K. Strategii i Budżetu           – pozytywna 

             K. Samorządu i Ładu Publ.   - pozytywna 
 

42)  w sprawie przyjęcia Szczegółowego Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na rok 2023 (druk 1465); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                                           Monika Chabior       – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Komisja wiodąca:      K. Rodziny i Polityki Społ.   – pozytywna 

                                           K. Strategii i Budżetu           – pozytywna 

                K. Samorządu i Ładu Publ. - pozytywna 

 

43)  zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu wynagradzania 

nauczycieli szkół, dla których organem prowadzącym jest Miasto 

Gdańsk (druk 1469);  

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                                   Monika Chabior – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Komisja wiodąca:        K. Edukacji                   – pozytywna 

                                             K. Strategii i Budżetu  – pozytywna 

 

44)  zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości opłat za pobyt i wyżywienie 

dziecka w żłobkach Gdańskiego Zespołu Żłobków oraz warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia z ponoszenia opłat (druk 

1457);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                                        Monika Chabior – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Komisja wiodąca:             K. Rodziny i Polityki Społ. – pozytywna 

                                                  K. Strategii i Budżetu        – pozytywna 
 

45)  w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej 

przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, 

uczniów oraz rodziców w Gminie Miasta Gdańska (druk 1466);  

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                       Monika Chabior – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 



13 

 

Komisja wiodąca:      K. Rodziny i Polityki Społ. – pozytywna 

                                           K. Strategii i Budżetu          – pozytywna 

 

46)  w sprawie przekształcenia Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej Nr 4  

w Gdańsku poprzez utworzenie jej filii przy ul. Związku Jaszczurczego 4 

w Gdańsku (druk 1438);  

 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                       Monika Chabior – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Komisja wiodąca:       K. Rodziny i Polityki Społ. – pozytywna 

                                            K. Edukacji                          – pozytywna 
 

47)  w sprawie rozpatrzenia skargi XYZ na Dyrektora Szkoły Podstawowej 

nr 65 w Gdańsku (druk 1484) 

      Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

              Andrzej Skiba – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

 

48)  w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej przez Przedsiębiorstwa 

Taksówkowe w Gdańsku (druk 1485);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

              Andrzej Skiba – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

 

49)  w sprawie rozpatrzenia skargi XYZ na działalność Gdańskiego 

Centrum Świadczeń (druk 1486); LVI/1450/22 

   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

              Andrzej Skiba – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

 

50)  w sprawie rozpatrzenia skargi XYZ na działalność Gdańskich 

Nieruchomości (druk 1487);  

   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

              Andrzej Skiba – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

 

51)  w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie w Gdańsku (druk 1488);  

   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

              Andrzej Skiba – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

 

5. Oświadczenie w sprawie poparcia dochodzenia przez Polskę 

zadośćuczynienia za szkody spowodowane przez Niemcy i ZSRR w czasie II 

wojny światowej;  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
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5A) Oświadczenie w sprawie poparcia dochodzenia przez Polskę 

zadośćuczynienia za szkody spowodowane przez Niemcy i ZSRS w czasie II 

wojny światowej oraz w sprawie przyjęcia przez Polskę warunków 

wypłacenia przez Unię Europejską Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększania 

Odporności (KPO); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Cezary Śpiewak-Dowbór – Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 

                   Beata Dunajewska – Przewodnicząca Klubu Radnych Wszystko dla Gdańska 

 

6. Wnioski, oświadczenia osobiste. 

7. Zakończenie obrad. 

 

PUNKT 2 

KOMUNIKATY 

AGNIESZKA OWCZARCZAK  - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Komunikat  1 – zgodnie z ustawą z 14 grudnia 2016r. prawo oświatowe, została 

przedłożona informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Miasta 

Gdańska za rok szkolny 2021/2022 przez Wydział Rozwoju Społecznego. 

Komunikat 2 – poinformowała, że wszyscy radni w terminie złożyli oświadczenia 

majątkowe za 2021 rok. Analiza  ich, przez odpowiednie Urzędy Skarbowe  wykazała 

konieczność złożenia korekt i wyjaśnień przez 11 radnych. Większość radnych już 

takie korekty  lub wyjaśnienia złożyła.  

Przypomniała o uroczystości, jaka odbędzie się 5 grudnia br. w Nowym Ratuszu o 

godzinie 18:00 w Sali Herbowej, gdzie wręczone zostaną nagrody Rady Miasta 

Gdańska za Zasługi dla Gdańskiej Młodzieży i dla Gdańskich Seniorów. Jest to 

pierwsza edycja takiej nagrody. Pani Przewodnicząca zaprosiła do wzięcia udziału w 

tej uroczystości.    
 

ANDRZEJ SKIBA – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Odczytał stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji do zawartości pisma Pani 

Przewodniczącej z 18 listopada  br.  oraz w  nawiązaniu do emaila z 30 października 

br. dotyczącego prac Komisji  Skarg, Wniosków i Petycji. 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK  - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Powiedziała, że zdaje sobie sprawę, że sprawy trafiające do Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji nie zawsze są łatwe, ale Rada jest zobligowana do terminowego ich 

rozstrzygania.  
 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Prezydent Miasta Gdańska  

 Akcja,” Gdańsk pomaga Ukrainie”. Powiedziała, że pokazywane są kolejne 

zmasowane ataki rakietowe na infrastrukturę. Powoduje to, że  sytuacja staje się 

coraz trudniejsza, także ze względu na pogodę. W Gdańsku zaangażowanych jest 2,3 

tys. wolontariuszy, ponad 11 tysięcy połączeń z infolinią, ponad  30 tysięcy uchodźców 

pobrało kartę Gdańsk Pomaga, a karta użyta została ponad 122 tysiące razy. Dodała, 

że ponad 27 tysięcy informacji z Gdańskiego Urzędu Pracy o podjęciu pracy przez 

Ukraińców. Na początku miesiąca informowano o efekcie wspólnej akcji, zakupie 

wozu asenizacyjny  za ponad 200 tysięcy złotych i dostarczonego już  do miejscowości 

Bordzianka,  nieustająco przygotowywana jest pomoc techniczna, służąca do  

bieżącego naprawiania infrastruktury komunalnej, przede wszystkim wodno-

kanalizacyjnej.  Podpisano również deklaracje o współpracy – Witalij Kliczko jest 

szefem związku w Ukrainie, odpowiednika Związku Miast Polskich. Powiedziała, że 

pomoc dla Ukrainy jest wielowątkowa. Z jednej strony pomoc, która jest potrzebna  

tu i teraz,  ale  jest potrzeba zatroszczenia się o kwestie  przyszłej odbudowy.  Podczas 

spotkania z szefową Komisji Europejskiej rozmawiano z różnymi miastami o 

budowaniu partnerstw i dzieleniu się doświadczeniem po to, że kiedy będą  dostępne 

środki przedakcesyjne, z których także korzystała Polska, wtedy potrzebne były 

partnerstwa  z obecnymi członkami wspólnoty europejskiej, żeby w partnerstwie nie 

tylko odbudowywać infrastrukturę, ale także projektować ją na nowo po to, żeby 

wypełniała najwyższe standardy nie tylko związane z bezpieczeństwem, ale  związane 

chociażby z ekologia, o co jesteśmy tak bardzo zatroskani. Zespoły te są powołane   w 

różnych obszarach dotyczących chociażby infrastruktury komunalnej, 

mieszkalnictwa, szkolnictwa, itd. Trwają prace nad zmianą przepisów prawnych i liczy 

na zrozumienie większości parlamentarnej, które pozwoli na to, aby przedsiębiorstwa 

komunalne mogły w realny sposób działać na rzecz Ukrainy.  Powiedziała, że trwa 

zasadnicza przebudowa, która ma doprowadzić do tego, że wody opadowe będą  

sprawnie odbierane  w skrzyżowaniu ul. 3 Maja – Nowe Ogrody. Każda  przebudowa 

w tak strategicznym miejscu – ruch samochodowy, autobusowy, tramwajowy, pieszy, 

rowerowy- powoduje utrudnienia. Prace przebiegają tam nieco szybciej niż zakłada 

harmonogram, aby zamknięcie ulicy 3 Maja zakończyło się do Świąt Bożego 

Narodzenia. Trwa  również przebudowa zbiornika retencyjnego przy ulicy Subisława, 
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w wyniku którego retencja zwiększy się trzykrotnie, do niemal 24 tysięcy metrów 

sześciennych. Kolejna inwestycja mająca się ku końcowi to sorterownia (PSZOK) przy 

ul. Elbląskiej 66, gdzie mieszkańcy Gdańska będą mogli przywozić nietypowe odpady, 

niebezpieczne, wszystkie inne wymagające specjalnego traktowania.  Spółka Gdańska 

-  Agencja Rozwoju Gospodarczego, to spółka, która aktywizuje dla przedsiębiorców, 

przemysłu tereny w okolicach portu gdańskiego, w taki sposób,  w jaki o Gdańsku 

myślimy. Takie myślenie zostało nagrodzone prestiżową  nagrodą Tytan 2022 za 

zbiorniki zlokalizowane na terenie Pomorskiego Centrum Inwestycyjnego w obszarze 

Portu Morskiego. Zdaniem pani Prezydent jest to powód do radości  i dumy. Kolejny 

sukces dotyczy dwóch zabytków. Inwestycja Publiczna ul. Rycerska 10 okolice 

dawnego zamczyska, miejsca o którym mówi się, że tam się rozpoczęło miasto 

Gdańsk. Staraniem Gdańskiej Infrastruktury Wodno-Kanalizacyjnej kamienica została 

odbudowana i wyposażona z największym pietyzmem i dbałością o szczegóły. Drugi 

zabytek, którego odbudowa bardzo cieszy – inwestycja prywatna -  to  zabytek 

przemysłowy na terenie dawnej Stoczni Gdańskiej im. Lenina, wcześniej Stoczni 

Cesarskiej. Obiekt ten to dawna remiza strażacka przy Placu Porozumienia 

Sierpniowego – obecnie funkcjonuje tam lokal gastronomiczny. Dalej powiedziała, że  

ważną inwestycją to Port Czystej Energii, inwestycja finansowana ze środków Unii 

Europejskiej. Zakończenie  tej inwestycji planowane jest na przyszły rok, a po testach  

tak skomplikowanej instalacji przetwarzania odpadów, a na koniec 2023 roku  

uzyskanie  pełnej  jej funkcjonalności. Kolejne inwestycje to zmiany nad Opływem 

Motławy na wartość ok. 12 mln zł. Unikalne Bastiony coraz częściej odwiedzane przez 

Gdańszczan zyskują nowe oblicze, nie tylko infrastrukturę do odpoczynku,  ale także 

ścieżkę edukacyjną dla najmłodszych, dotyczącą walorów przyrodniczych tego 

miejsca. Zakończenie prac w listopadzie 2023r. Poinformowała, że w listopadzie br. 

odbył się  ostatni w tym roku,  spacer po gdańskich dzielnicach z przedstawicielami 

rady dzielnicy Oliwa. Poruszono wiele wątków, tematów związanych z jednej strony z 

urokami Oliwy a z drugiej strony związanymi chociażby z kwestiami nieprawidłowego 

tam parkowania. Wspólnie z Radą Dzielnicy Oliwa wypracowywane są rozwiązania, 

które  zdaniem pani Prezydent, będą akceptowane przez społeczność lokalną.  

Podziękowała za bardzo liczny udział w Paradzie Niepodległości 11 listopada br. 

Zachęciła do „ściągnięcia” wspólnego zdjęcia Gdańszczan wykonanego na 

zakończenie Parady na Długim Targu. Wg szacunku uczestniczyło w niej ok. 20 tysięcy 

osób.  Przypomniała, że zbliżają się dwie smutne rocznice: Grudzień 70 i rocznica 

wprowadzenia stanu wojennego.  Będzie wiele wydarzeń  symbolicznych i naukowych 

z tym związanych między 10 a 18 grudnia.  Trwa Jarmark Bożonarodzeniowy, który co 

roku się zmienia i odwiedzany jest przez wiele osób. Program wsparcia prokreacji w 



17 

 

Gdańsku – od początku tego tygodnia ruszyła zbiórka podpisów pod obywatelskim 

projektem  ustawy w sprawie refundacji in vitro. Gdański program,  współtworzony 

przez  specjalistów z dziedziny medycyny ale także zdrowia psychicznego i edukacji  

jest jednym z najlepszych w Polsce i najskuteczniejszym. Dodała, że troska o zdrowie 

i życie Polaków jest zadaniem rządu a nie gminy, dlatego bardzo mocno zaangażują 

się w zbieranie podpisów pod tym projektem ustawy. Powiedziała, że przez pięć  lat 

trwania tego programu, w Gdańsku urodziło się 603 dzieci a kilkadziesiąt pań jest w 

zaawansowanej ciąży, w tym wiele w ciąży mnogiej. Kończymy Europejską Stolicę 

Wolontariatu – Gdańsk w tym roku nie tylko wywalczył ten tytuł, ale wypełnił wszystkie 

wskaźniki, które sobie zakładaliśmy. Gdański Tydzień Wolontariatu trwa w pierwszym 

tygodniu grudnia. Zaprosiła na galę dla wolontariuszy kończącą  ten rok.  
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK  - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przypomniała o zaplanowanej w przerwie około godziny 1200 – odsłonięcie tablicy 

pamiątkowej poświęconej pamięci Posłów, którzy w Parlamencie Wolnego Miasta 

Gdańska bronili praw gdańskich Polaków oraz Rzeczpospolitej (1920-1939).  

Odsłonięcie to będzie miało miejsce w Nowym Ratuszu, w przedsionku przy wejściu 

do Ratusza.  

PUNKT  3 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH 

 

CEZARY ŚPIEWAK-DOWBÓR -  w imieniu Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 

Zaczął od problemu  niepłodności dotykającego pomiędzy 15 a 20% par w  wieku 

prokreacyjnym. W Gdańsku przygotowano program wsparcia walki z 

niepłodnością. W  Polsce za czasów obowiązywania  wsparcia prokreacji, z in vitro 

w latach 2013-2016  urodziło się ponad 22 tysiące dzieci.  Gdańsk  obecnie wyręcza 

Państwo z tego obowiązku.  Przy takiej skali problemy program ten powinien być 

wdrożony na poziomie kraju i realizowany i po to powstała obywatelska inicjatywa 

ustawodawcza w tej sprawie. Potrzebne jest 100 tysięcy podpisów, ale zbierzemy 

ich więcej po to, żeby pokazać rządzącym jak ważny to jest problem i projekt ten 

nie tylko powinien być wprowadzony pod obrady, ale zostać uchwalony i to jak 

najszybciej. Zbiórka podpisów pod tym projektem prowadzona jest  w całej Polsce.  

Oprócz tego, że tak dużo ludzi boryka się z problemem niepłodności to warto 

odnotować fakt, że w 2021 roku liczba urodzeń dzieci spadła najbardziej od 

zakończenia II wojny światowej. Powiedział, że trzeba się zastanowić jak temu 

zaradzić  i zmienić tą tendencję.  Państwo z Prawa i Sprawiedliwości mają pełne 



18 

 

usta frazesów na temat rodziny, dzieci, na temat pomocy społecznej i pomocy 

rodzinom, natomiast fakty są takie, że to rząd Platformy Obywatelskiej  wprowadził 

najdłuższy w skali Europy urlop rodzicielski. Powstała również  duża ilość nowych 

żłobków i przedszkoli, i to była rzeczywista pomoc. Dzisiaj, jak widać, sytuacja jest 

fatalna.  Podziękował przewodniczącej komitetu inicjatywy ustawodawczej „tak dla 

in vitro” posłance Agnieszce Pomaskiej za zaangażowanie tak wiele środowisk, 

które się pod tym podpisały. Nie jest to inicjatywa polityczna, ale obywatelska.  

Powiedział, że w ostatnich daniach pojawiał się drugi ważny  temat. Nie dalej jak w 

weekend prezes Prawa i Sprawiedliwości wraz z premierem Mateuszem 

Morawickim przebywał na Śląsku, gdzie miał  cztery wystąpienia, między innymi w 

Katowicach. Dzień  po wizycie lidera PiS doszło do przewrotu i utraty władzy w tym 

kluczowym województwie. Smutna prawda jest taka, że  Panowie nie tylko nie mają 

pojęcia o realnych problemach Polaków, ale nawet o sytuacji w ich własnej partii. 

Czterech dotychczasowych radnych PiS zasiliło szeregi opozycyjnego ruchu, co 

skutkowało odsunięciem Prawa i Sprawiedliwości od władzy na Śląsku. Powód – 

antyunijna polityka PiS. Ponad 62% Polaków chce odwołania Zbigniewa Ziobry, 

który ma bardzo silny wkład w ten anty europejski kurs Zjednoczonej Prawicy. Przy 

okazji zasłużona kara spotkała radnego Wojciecha Kałużę, który wcześniej 

zaprzedał duszę PiS za posadę wicemarszałka i pomógł zbudować dotychczasową 

większość, zbudowaną na kłamstwie, cynizmie a nie dobrem ogółu, musiał  runąć. 

Zwracając się do radnych Prawa i Sprawiedliwości powiedział, że drzwi Klubu 

Koalicji Obywatelskiego są dla nich zamknięte.  
 

ALEKSANDRA  DULKIEWICZ – Prezydent Miasta Gdańska 

Odnosząc się do  powyższego wystąpienia wyjaśniła, że jako szefowa struktury 

regionalnej ruchu samorządowego Tak dla Polski, bo tak się nazywa Klub, który 

został założony w Sejmiku Województwa Śląskiego, to jedyna inicjatywa 

samorządowa, która w maju tego roku zgromadziła wszystkich liderów opozycji 

parlamentarnej  po to,  i dla nas jako samorządowców  jest to kluczowe, że pod 

zestawem postulatów zmian w przepisach samorządowych podpisali się wszyscy. 

Miało to miejsce w maju w polskim Senacie, gdzie spotkali się liderzy zarówno 

Koalicji Obywatelskiej, Ruchu Szymona Hołowni, PSL i Lewicy. 
 

KAZIMIERZ KORALEWSKI - Przewodniczący Klubu Radnych Prawa i 

Sprawiedliwości 

Powiedział, że dzisiaj podejmowane będą decyzje, uchwały, które będą miały 

istotne znaczenie dla komfortu życia mieszkańców Gdańska. Warto popierać 

dobre inicjatywy a potępiać złe. W opinii radnych Prawa i Sprawiedliwości ruch 
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społeczny Tak dla Polski jest w zasadzie antypolski, bo jest to jakieś dzielnicowe 

działanie  i zaangażowanie pani prezydent w tym ruchu, nie ma nic wspólnego z 

dobrobytem mieszkańców  Gdańska. Wabiki wysyłane przez ten ruch społeczny, 

pseudosamorządowy  do społeczeństwa mówią o potencjalnych korzyściach, a w 

rzeczywistości nie niosą żadnych znamion dobrobytu dla mieszkańców Polski, a 

gubią gdzieś po drodze polską suwerenność i decyzyjność polskich władz w 

sprawach Polaków. Powiedział, że to tyle, jeśli chodzi o komentarz odnośnie 

ogólnych spraw. Czy mu jako samorządowcy musimy podejmować  takie działania 

– zapytał. Oczywiście, politycznie raczej się nie angażujemy  jako radni miasta 

Gdańska, niemniej jednak polityka samorządowa  jest też  elementem polityki 

ogólnokrajowej i wszelkie tego typu działania podlegają ocenie. Powiedział, że w 

porządku dzisiejszej  sesji są plany zagospodarowania przestrzennego. Wiadomo, 

że współczynniki intensywności zabudowy czy inne parametry zawarte w planach 

zagospodarowania przestrzennego w mieście Gdańsku, z reguły są na korzyść 

developerów a nie  mieszkańców Gdańska. Stąd utarła się epokowa etykieta dla 

miasta Gdańska jako republiki developerów, z którą to etykietą władze Miasta 

muszą się  borykać.  Będziemy dyskutować - co jest z korzyścią dla mieszkańców,  

a co z korzyścią dla inwestorów. Zdaniem radnego, zrównoważony rozwój 

Gdańska, do którego powinniśmy zmierzać, powinien różnego rodzaju parametry 

brać pod uwagę. Mówimy - Tak dla Gdańska, tak dla Gdańszczan i kierujemy się 

potencjalnymi korzyściami mieszkańców. 

Powiedział, że pani Prezydent zainspirowała nazwą swojego stowarzyszenia 

Wszystko dla Gdańska. Chciałby, żeby w Radzie Miasta Gdańska i władza 

wykonawcza kierowali się korzyściami Gdańszczan, a więc wszystko dla 

Gdańszczan i tym imperatywem powinniśmy kierować się w Radzie Miasta. Stąd,  

pamiętając o historii, pamiętając o dumie bycia mieszkańcami wspaniałego miasta, 

musimy jednak patrzeć przyszłość, bo te decyzje, które tutaj zapadają, mają wpływ  

na tę przyszłość. Dotyczy to komunikacji, budżetu, wydatkowania środków. Tezy, 

jakie tutaj padają można podsumować w taki sposób  - dzisiaj władze miasta 

Gdańska, zarówno uchwałodawcza, jak  i wykonawcze  powinny kierować się  ideą, 

jak planować wydatki miasta, jak zarządzić kapitałem jaki mamy i który na 

przestrzeni ostatnich siedmiu lat wzrósł z trzech do czterech miliardów złotych i w 

związku z tym powinniśmy umiejętnie lokować środki tak, żeby na wszystkie 

najpilniejsze potrzeby wystarczyło. Narzekanie, że ciągle tych środków za mało, to 

nie wystarczy. Debatowaliśmy na ten temat w Klubie Prawa i Sprawiedliwości,  że  

ciągłe mówienie o potencjalnych możliwych dochodach do budżetu Miasta,  że to 

są te kwoty, o ile miałaby na nie wpływ Kolacja Obywatelska i Wszystko dla Gdańska 
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to na pewno wyciągnęłyby je z kieszeni mieszkańców Gdańska, a pewnie i kraju, 

gdyby był inny układ sił politycznych w Parlamencie. Dzisiaj ten miliard złotych, 

który był propagowany na forum Rady Miasta Gdańska hipotetycznie i który 

powinien wpłynąć jako przychód w Gdańsku, to jest ten miliard, który Koalicja 

Obywatelska i stowarzyszenie Wszystko dla Gdańska zamierza wyciągnąć z 

kieszeni mieszkańców.   Czyli wszystko dla Gdańska, ale kosztem mieszkańców… 
 

BEATA DUNAJEWSKA – Przewodnicząca Klubu Radnych Wszystko dla Gdańska 

Przypomniała  nazwę ustawy „lex developer”. Jest to znacząca nazwa i chciałaby, 

aby na dzisiejszej sesji o tym pamiętali i porozmawiali. Powiedziała, że mija 

dokładnie pięć lat od  uchwalenia przez Radę Miasta Gdańska  programu wsparcia 

prokreacji Gdańszczanek i Gdańszczan. Z programu tego urodziło się już 603 

dzieci. To wielka sprawa dla rodziców, którzy dzięki temu stali się ludźmi 

szczęśliwszymi. Jednocześnie druga, zastraszająca liczba – rok 2021 najmniej 

urodzeń  w historii Polski po II wojny światowej.  Prezes Kaczyński znalazł tego 

rozwiązanie – nie rodzą się dzieci dlatego, że  młode kobiety dają w szyję. Nie wiem, 

co jeszcze bardziej kuriozalnego jest pan prezes w stanie wymyśleć, ale coraz 

częściej staje się bohaterem memów. Powiedziała, że dla pana Kazimierza 

Koralewskiego na tej sesji są plany zagospodarowania, a dla niej najważniejsze są 

dzieci. Na tej sesji głosowane będą podwyżki dla rodzin zastępczych. Minimalne  

wynagrodzenie, zgodnie z ustawą o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 

zastępczej w latach 2012-2022 wynosiło dla rodzin zastępczych zawodowych oraz 

rodzinnych domów  dziecka 2 tysiące złotych. Rodzina zastępcza zawodowa, 

pełniąca funkcję pogotowia opiekuńczego, wg ustawy powinna dostawać 2,6 

tysiąca złotych. My, poprzez systematyczne podwyżki doprowadziliśmy do sytuacji, 

że rodzina zastępcza zawodowa dostawała 4.020 zł. Jest to kwota minimalna i było 

to 101% więcej niż wynagrodzenie ustawowe. Rodzina zastępcza zawodowa 

pełniąca funkcje pogotowia opiekuńczego  dostawała minimum 4.120 zł, czyli ok. 

59% więcej niż wynagrodzenie ustawowe. Rodzinne domy dziecka – opiekunowie 

otrzymywali 4.620 zł , czyli 131% więcej niż wynagrodzenie ustawowe. Powiedziała, 

że na tej sesji zagłosują po raz kolejny za podwyżkami dla rodzin zastępczych 

zawodowych, dla rodzinnych domów dziecka, dla rodzin zastępczych zawodowych 

pełniących funkcje pogotowia opiekuńczego. Będą to zwiększenia o 500 zł. Zmienia 

się również podstawa ustawowa. Dzisiaj Rada przegłosuje kwoty dla rodzin 

zastępczych zawodowych o 10% wyższe niż minimalna kwota ustalona ustawą. 

Rodzinne domy dziecka otrzymają 25% więcej niż najniższe ustawowe 

wynagrodzenie, natomiast rodziny zastępcze pełniące funkcje pogotowia 
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rodzinnego tylko o 3%. Wyraziła jednak nadzieje, że jeżeli pozwolą na to możliwości 

budżetowe to kwota ta zostanie zwiększona na przestrzeni kolejnych lat. 

Powiedziała, że mówi o tym tak szczegółowo, bo nie ma nic piękniejszego jak fakt, 

że są ludzie, którzy opiekują się dziećmi porzuconymi, dziećmi bez rodziców. 

Podziękowała wszystkim, którzy pracują z dziećmi, wszystkim rodzinom 

zastępczym angażującym się w to, aby dzieciom było lepiej.  Dzisiaj  również Rada 

będzie debatowała nad oświadczeniem  Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości w 

sprawie poparcia rządu, który będzie się starał o reparacje wojenne od Niemiec i 

ZSRS. Oczywiście, każde pieniądze, które zadość uczynią szkodom i nieszczęściom, 

które się wydarzyły podczas II wojny światowej są bardzo istotne. Myślę, że 

Polakom to się należy, ale nie wiem dlaczego w tym momencie. Zaczynam 

podejrzewać, że ten apel pojawił się dlatego, żeby przykryć inne niedociągnięcia 

rządu, a mianowicie przerzucić narrację na rzecz, która się wydarzy kiedyś i 

żebyśmy nie rozmawiali o  pieniądzach z KPO.  Dlatego wspólnie  z klubem Koalicji 

Obywatelskiej zgłosiliśmy Apel identycznej treści. Popieramy starania rządu 

polskiego o reparacje wojenne, ale również popieramy starania rządu polskiego o 

zdobycie pieniędzy z KPO. Przyszedł czas, żeby powiedzieć jasno – zabierzcie się do 

pracy, sięgnijcie po pieniądze, które Polkom i Polakom się należą.   

 

PUNKT 4 

UCHWAŁY 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji społecznych budżetu obywatelskiego 

z mieszkańcami miasta Gdańska (druk 1440);  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opiniach Komisji 

                     Komisja wiodąca:  K. Samorządu i Ładu Publicznego  – pozytywna 

                                                K. Strategii i Budżetu - pozytywna 

                                                K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 

 

SYLWIA BETLEJ – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

KAROL WAŻNY – Radny Miasta Gdańska  

Zapytał odnośnie ogólnodostępności – czy na ten temat odbyła się szersza 

dyskusja  podczas prac zespołu konsultacyjnego i czy są planowane jakieś zmiany 
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w tym zakresie, bardziej modyfikujące do tego, co zostało wprowadzone w zeszłym 

roku.  
 

SYLWIA BETLEJ – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami  

Powiedziała, że w tym roku nie podjęto takiej dyskusji, bo zależało na 

przyśpieszeniu harmonogramu budżetu obywatelskiego. Z kolei kwestie 

dostępności obiektów przy szkołach, co w ubiegłym roku określono godzinowo, to 

zmiana ta została zachowana. Do większej dyskusji o budżecie obywatelskim 

przymierzają się w przyszłym roku. Jest kilka kwestii wymagającej szerszej dyskusji,  

nie tylko zespołu, ankiety ewaluacyjnej, ale na szerszym polu z wnioskodawcami, 

mieszkańcami,  z radnymi. 

JAN PERUCKI  – Radny Miasta Gdańska   

Powiedział, że przy pracy nad tym projektem uchwały zauważyli potrzebę 

poszerzonych konsultacji w jakieś innej formie, np. panelu obywatelskiego, innych 

fachowych zespołów na zasadzie konsultacji społecznych. Dodał, że sama 

realizacja projektów, zwłaszcza tam, gdzie na etapie projektów potrzebne są różne 

uzgodnienia np. z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków, to tam projekty mają 

problem z terminowością realizacji.  Miastu zależy na tym, żeby zadania budżetu 

obywatelskiego, zwłaszcza  te natury inwestycyjnej były realizowane maksymalnie 

w ciągu dwóch lat. Niestety, w tych przypadkach zawodzimy oczekiwania 

społeczne, ponieważ te projekty są dłużej realizowane. Jest jeszcze sporo pracy 

przy  budżecie obywatelskim. Zainteresowanie tą inicjatywą społeczną jest bardzo 

niskie bo na poziomie ok. 10%, dlatego jest dużo pracy, aby zainteresować  

mieszkańców tą inicjatywą.   
 

WOJCIECH BŁASZKOWSKI – Radny Miasta Gdańska 

Wyraził swoje zadowolenie tym, że idea budżetu obywatelskiego jest w Gdańsku 

realizowana. Dzisiaj już nikt nie ma wątpliwości co do funkcjonowania tego 

budżetu. Cieszy się z wprowadzanych zmian, bo dopasowują one  ten budżet do 

wymogów rzeczywistości.  
 

ELŻBIETA STRZELC ZYK – Radna Miasta Gdańska  

Przypomniała, że jest członkiem zespołu konsultacyjnego i miała wrażenie, że 

przygotowywany był tekst jednolity uchwały z tymi zmianami, który by bardzo 

wszystkim ułatwił zorientowanie się w zasadach naszego budżetu obywatelskiego.  

Zapytała - kiedy będziemy mogli wprowadzić tekst jednolity. 
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SYLWIA BETLEJ – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami  

Odpowiedziała, że dzisiaj proponujemy tylko poprawki, bo to są najpilniejsze  

rzeczy. W kolejnej edycji przygotujemy dla mieszkańców na stronie internetowej 

tekst ujednolicony. Przygotowując się do szerszej rozmowy o budżecie 

obywatelskim w przyszłym roku, to wtedy będziemy proponować  nową uchwałę  

i wówczas ten tekst jednolity będzie można przyjąć.  
 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Prezydent Miasta Gdańska  

Podziękowała za zwrócenie uwagi przez panią radną Strzelczyk i zdaniem jej, nic 

nie szkodzi na przeszkodzie, aby po przegłosowaniu dzisiaj proponowanych zmian 

przygotować tekst jednolity  i na jednej z najbliższych sesji go przyjąć, a niezależnie 

od tego przygotowanie kolejnych zmian. Powiedziała, że co roku, wskutek rozmów, 

ewaluacji i zmian w otaczającej nas rzeczywistości budżet obywatelski zmieniamy. 

Poprosiła panią dyrektor o przygotowanie tekstu jednolitego na kolejną sesję. 
 

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Miasta Gdańska  

Powiedział, że jak będzie rozważane szeroko zakrojone konsultacje, 

podsumowanie  dziesięciu lat budżetu obywatelskiego, prosi o włączenie w to 

miejskie jednostki  typu Gdański Zarząd Dróg i Zieleni, Gdańskie Nieruchomości 

itd.   Jednym z problemów wskazywanych przez składających projekty do budżetu 

obywatelskiego, oprócz przeciągania się procedur, jest zła lub słaba komunikacja 

z miejskimi jednostkami odpowiedzialnych za realizację. Projekty te ostatecznie 

nie wyglądają tak jak  wyobrażali sobie je wykonawcy  albo mieszkańcy Gdańska, 

którzy na nie głosowali. Wynika to nie tylko z ewentualnych błędów 

wnioskodawców ale z pewnych działań urzędników, którzy, być może w dobrej 

wierze  brną do tego, żeby projekty wyglądały w inny sposób niż chciałby 

wnioskodawca.   
 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Prezydent Miasta Gdańska  

Budżet obywatelski jest tą częścią budżetu gminy, który przysparza wielkiej troski 

i pracy różnym jednostkom. Dodała, że niewiele różni się proces związany z 

budową chociażby wybiegu dla psów czy placu zabaw z bardziej skomplikowanym, 

bo często uzgodnienia i projektowanie wygląda podobnie. Zapewniła radnego 

Majewskiego, że kilka razy w roku wszyscy „uzgadniacze”, bo kluczowe jest na 

poziomie weryfikacji zgłoszonych, zanim zostaną poddane głosowaniu, te wnioski 

bardzo dobrze obejrzeć po to, żeby później nie było skutków powodujących 

niemożliwość realizacji tego projektu. Zarówno w kluczowych jednostkach    
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DRMG, GZN, BRG, Biurze Architekta są osoby, które zajmują się głównie budżetem 

obywatelskim.  

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1440. 

Za                            -   29 

                                                                                                      Przeciw                   -     0   

Wstrzymało się     -   1 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1405/22 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji społecznych budżetu obywatelskiego z 

mieszkańcami miasta Gdańska 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr  2   do niniejszego protokołu. 

 

 

2) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Ujeścisko – rejon ulic Piotrkowskiej i Wieżyckiej 

w mieście Gdańsku (druk 1436) 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Odczytała  pozytywną opinię  Komisji Zagospodarowania Przestrzennego do 

przedmiotowego projektu uchwały.   
 

EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju  Gdańska     

Przedstawiła  projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem oraz złożoną do projektu 

planu uwagą i sposobie jej rozpatrzenia.  

 

 Przystąpiono do głosowania - druk nr 1436. 

 Za                            -   26 

                                                                                                       Przeciw                   -     0   

                                                                                                     Wstrzymało się     -      7 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  
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UCHWAŁĘ NR LVI/1406/22 

Uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Ujeścisko – rejon ulic Piotrkowskiej i Wieżyckiej 

w mieście Gdańsku 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 3  do niniejszego protokołu. 

 

 

3) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu hali widowiskowo-sportowej przy Placu 

Dwóch Miast w mieście Gdańsku (druk 1437) 

    

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o pozytywnej opinii  Komisji Zagospodarowania Przestrzennego.  
 

EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju  Gdańska     

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem wraz z propozycją 

rozpatrzenia złożonych uwag.   
 

KATARZYNA CZERNIEWSKA – Radna Miasta Gdańska 

Powiedziała, że korzystając z faktu, że jest na sali pani  Magdalena  Sekuła, prezes 

Ergo Areny chciałaby zadać dwa bardziej  szczegółowe pytania.  Pani dyrektor 

powiedziała, że w drodze konkursu zostanie opracowany całościowy projekt 

zagospodarowania tego terenu, natomiast jego realizacja będzie etapowana. 

Pytanie – od którego etapu chcielibyście zacząć, czy to będzie  wyznaczony przez 

konkretne funkcje, które to zagospodarowanie ma  pełnić i jak to etapowanie 

będzie rozłożone w czasie. Pytanie drugie dotyczy hali treningowej. Obecnie 

istnieje jedna hala treningowa. Czy hala, której budowę się przewiduje ma być halą 

drugą  dodatkowa, czy obecna zyska inne funkcje i będzie tylko jedna nowo 

wybudowana. Pytanie  trzecie – czy przewidywana jest dostępność mieszkańców 

do obiektów sportowych  na otwartym powietrzu  i na jakich zasadach. Była mowa 

o powierzchniach biurowych, które  powstaną w nowo wybudowanych obiektach, 

to czy jakąś ich część planuje się przeznaczyć dla lokalnej społeczności.  
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MAGDALENA SEKUŁA – Prezes Ergo Areny 

Odpowiadając na postawione pytania powiedziała,  że jeśli chodzi o etapowanie 

inwestycji, to tak się zdarzyło, że  plan dotyczący tej części Gdańska jest uchwalony 

w pierwszej kolejności i zgodny  z planami prowadzenia tam inwestycji. Myślimy o 

realizacji pierwszego etapu, budowie na zapleczu Ergo Areny, powiązanego 

funkcjonalnie obiektu noclegowego o trzy gwiazdkowym standardzie. Kolejne 

części związane z uchwaleniem planu miejscowego po stronie sopockiej związane 

są z budową obiektów wielofunkcyjnych, ale bardziej sportowo – rekreacyjnych.  

Powiedziała, że ich ambicją jest, żeby ten obiekt  rozwijał się  w taki sam sposób, 

jak większość tego typu obiektów na świecie. Wynika to z różnych 

przeprowadzonych przez nas analiz ale również  doświadczeń, czyli miejsc do 

których  jeździliśmy.  Takie obiekty jak gastronomia, fitness, sale konferencyjne, 

ścianki wspinaczkowe, hotele ale również boiska, korty tenisowe, całoroczne  

lodowiska, baseny, stanowiło dobre praktyki zagospodarowania terenu  wokół 

tego typu  obiektów, jakim jest Ergo Arena. Jeśli z kolei chodzi o główną areną to 

widzą potrzebę mniejszych sala sportowych. Zapytano o możliwość korzystania 

lokalnej społeczności – dzisiaj hala sportowa, treningowa, zlokalizowana obok Ergo 

Areny praktycznie w 100% jest wykorzystywana przez dwa kluby sportowe, a 

dopiero wieczorem albo wcześnie rano odbywają się zajęcia dla dzieci i młodzieży. 

Problemem z którym się borykamy, to sala treningowa istniejąca dzisiaj przy Ergo 

Arenie nie ma swojego zaplecza szatniowego. Jeśli chodzi o sale treningowe, to 

chociażby zbliżające  się mistrzostwa świata w piłce ręcznej w styczniu, jest wymóg, 

aby przy sali głównej była sala treningowa. W związku z tym, funkcja sali 

treningowej będzie wykorzystywana przez obecne drużyny trenujące na arenie 

głównej, ale również podczas dużych imprez  sportowych. Druga z kolei sala 

sportowa wykorzystywana będzie na mniejsze imprezy sportowe, jak również na 

potrzeby rozgrywek różnych drużyn, również amatorskich.  
 

ELŻBIETA STRZELCZYK   - Radna Miasta Gdańska  

Zapytała, czy te proponowane zabudowy byłyby na obecnie istniejących  

parkingach. Dodała, że na dużych imprezach sportowych parkingi są pełne, w 

związku z  tym, gdzie są przewidziane miejsca do parkowania.  
 

MAGDALENA SEKUŁA – Prezes Ergo Areny 

Odpowiedziała, że na terenie miasta Sopotu przewidziany jest parking 

wielopoziomowy, również w parterach  budynków, które są i na zapleczu po 

stronie Sopotu wzdłuż ul. Łokietka  zlokalizowane są również miejsca parkingowe. 
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Plan ten jest tak skonstruowany, że wytyczne zawarte w analizie transportowej  

zostaną spełnione. Miejsc parkingowych będzie więcej niż obecnie. 
 

EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju  Gdańska     

Dodała, że zapisy planu miejscowego są tak skonstruowane, że jest możliwość 

wprowadzenia miejsc parkingowych podziemnych, zarówno pod jednym 

obiektem, jak i pod drugim. Jest to wymóg konieczny, żeby można było zrealizować  

tam jakąkolwiek kubaturę. W obowiązujących dokumentach  strategicznych i w 

procedowanym planie przez Sopot, znajduje się tam parking kubaturowy, w 

parterach te miejsca ograniczone do minimum, bo mają one być parterami 

usługowymi dla mieszkańców, drobny handel, gastronomia.  Zgodnie z analizą 

transportową, docelowo ma się tam znaleźć 1750 miejsc parkingowych. Przy 

ustalonych parametrach, wg naszych analiz, umożliwiają realizację miejsc 

postojowych, zarówno pod ziemią przynajmniej na jednej kondygnacji, jak i 

zabezpieczają w ramach obiektu kubaturowego, który w dokumencie studium jest 

wskazany  jako parking. Analiza transportowa była potrzebna do określenia 

minimalnej liczny miejsc parkingowych – 1750. Obecnie jest ok. 1100 miejsc 

parkingowych, co jest niewystarczające przy dużych imprezach. Zapis jest również 

taki, że te miejsca parkingowe są wymienne. Zapisy tych planów miejscowych 

zabezpiecza lepsze parkowanie, będzie więcej miejsc parkingowych dla 

użytkowników Hali i wpłynie to na mniejsze obciążenie i dyskomfort  istniejących 

osiedli mieszkaniowych. 
 

ANDRZEJ KOWALCZYS – Radny Miasta Gdańska  

Korzystając z obecności pani Prezes wyraził swoje podziękowanie za 

wykorzystywanie możliwości tej Hali. Przypomniał, że na etapie jej budowy toczyły 

się dyskusje, czy ona w ogóle  będzie potrzebna i, że to jest kaprys prezydenta 

Karnowskiego i nieżyjącego już Pawła Adamowicza. Dzisiaj  wiemy, że Hala tętni 

życiem i ma  bogatą ofertę,  nie tylko sportową ale także kulturalno-rozrywkową. 

Jest dla każdego. Powiedział, że pamięta problemy z wyłonieniem operatora, 

poszukiwano zawodowych firm do zarządzania tym obiektem i cieszy się, że 

postawiono na  panią Prezes. Trzyma kciuki za realizację wszystkich pomysłów i 

jest przekonany,  że wszystko się uda.  
 

KAZIMIERZ KORALEWSKI – Radny Miasta Gdańska 

Powiedział, że pani Prezes przedstawiła projekt planu z punktu widzenia 

inwestora. To jest tylko plan – powiedział,  ale tak naprawdę za tym muszą iść 

środki z budżetu miasta Gdańska i  Sopotu i należy na to zwrócić uwagę  
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mieszkańców. Bilans miejsc parkingowych 1200 versus 1700 to oznacza, że te 500 

miejsc parkingowych będzie potrzebnych dla użytkowników tych obiektów. Plan 

tego nie zapewni, ale inne decyzje powinny zapewnić, żeby te 1200 miejsc 

pozostały w tej ofercie, bo rzeczywiście dzielnica jest zagrożona parkowaniem 

okazjonalnym i przy każdej imprezie widać mnóstwo radiowozów straży miejskiej, 

która pilnuje, żeby nie parkowano w miejscach służącym mieszkańcom dzielnicy 

Żabianka.  Zdaniem radnego, dla tak dużego obiektu 1200 miejsc parkingowych 

nie jest za dużo. Liczy na to, że ewentualnie po stronie Sopotu będą różnego 

rodzaju inwestycje, które wesprą ten obiekt organizacyjnie. Zdaje sobie sprawę, że 

w budżecie Miasta Gdańska powinny się znaleźć środki, zarówno na inwestycje  jak 

i na eksploatację tego obiektu.   
 

MAGDALENA SEKUŁA – Prezes Ergo Areny 

Zgadza się z tym, że wymaga to nakładów inwestycyjnych, ale jeśli chodzi o 

realizacje I etapu – hotelu,  to głównie będą opierać się na poszukiwaniu partnerów 

prywatnych. Zarówno teren, jak i sam fakt, że hala  sama z siebie generuje ruch 

turystyczny nawet poza sezonem, a w sezonie jest to świetne miejsce do lokalizacji 

obiektu hotelowego, to jest zainteresowanie partnerów prywatnych. Jeśli chodzi o 

budżet  Miasta Gdańska to jest wdzięczna, bo radni  Miasta Gdańska i Sopotu 

przekazują  środki na inwestycje w Ergo Arenie, dzięki czemu realizowane są 

inwestycje związane z ochroną środowiska. Hala, jej funkcjonowanie nadal 

utrzymuje się samodzielnie.  Dodała, że  miejsc  parkingowych brakuje przy dużych 

imprezach, ale   1700 miejsc , w  jej przekonaniu  jest absolutnie wystarczająca. 

 Przystąpiono do głosowania - druk nr 1437. 

                                                                                                       Za                            -   23 

                                                                                                      Przeciw                   -     0   

                                                                                                   Wstrzymało się        -   11 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1407/22 

Uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu hali widowiskowo-sportowej przy Placu Dwóch 

Miast w mieście Gdańsku 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 4  do niniejszego protokołu. 
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4) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Krakowiec – Górki Zachodnie w rejonie ulic 

Łowickiej i Łęczyckiej w mieście Gdańsku (druk 1442) 

 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Odczytała pozytywną opinię Komisji Zagospodarowania Przestrzennego do 

przedmiotowego projektu uchwały.   
 

EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju  Gdańska     

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem oraz propozycję 

rozpatrzenia uwag złożonych do przedmiotowego  projektu.   
 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Miasta Gdańska 

Powiedział, że wątek ten poruszał na Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, 

ale po konsultacjach z autorem uwagi do projektu planu, która tutaj omówiono, to 

jedną informację  publicznie warto przytoczyć. Chodzi o fragment działki 004 - U34, 

na którym znajduje się kilka nieruchomości. Mieszkają tam rodziny od 

kilkudziesięciu lat i wiele z nich czekało na przyjęcie tego planu. W odczuciu 

radnego, sam plan jest w miarę dobry, ale nie będzie mógł go poprzeć z uwagi na 

ten jeden, istotny szczegół. Chodzi o  to, w jaki sposób potraktowano mieszkańca, 

mieszkańców tej części Gdańska. W jednym e-maili,  z dnia 9 października 2022r. . 

skierowanego  do Biuro Rozwoju Gdańska   napisano między innymi, że  pierwszy 

punkt dotyczył kwestii  w Studium a nie  miejscowego planu i przeznaczenia tej 

działki w celach innych niż usługowo-mieszkaniowe. Natomiast  druga kwestia jest 

taka, że od  15 lat mieszkańcy starali się o wykup nieruchomości. Radny odczytał 

fragment  w/w e-maila.  Radny powiedział, że zdaje sobie sprawę, że Studium nie 

obejmuje każdego metra kwadratowego w Gdańsku, ale tak się nieszczęśliwie   

składa, że akurat ten fragment jest kluczowy dla tych rodzin, które starały się o 

wykup. Smutnym przykładem jest jeszcze to, że po piętnastu latach ich nadzieje 

zostały całkowicie rozwiane. Szkoda, że przez tyle lat oczekiwania, mieszkańcy 

mieli pewne nadzieje, nie udało się tego postulatu zrealizować. Dodał, że  mimo, iż 

uważa cały plan za raczej dobry, to z uwagi na zaniedbanie interesu tych 

mieszkańców, nie może  poprzeć tego planu,  to wstrzyma się od głosu. 
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PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta ds. zrównoważonego rozwoju i 

inwestycji 

Odnosząc się do powyższego powiedział, że jak zwykle radny w zawoalowany 

sposób próbuje w swojej wypowiedzi zawrzeć różne insynuacje. Ustalmy fakty – 

po  pierwsze, to był majątek miasta, mieszkanie komunalne; po drugie – radny 

powinien wiedzieć, że w Gdańsku nie sprzedajemy mieszkań komunalnych, 

niezależnie od tego jakie jest przeznaczenie terenu. Przeznaczenie tego terenu jest 

zgodne z koncepcją urbanistyczną, czyli jest  wskazane przez urbanistów i nawet, 

gdyby tam pojawiła się funkcja mieszkaniowa, to i tak najemca nie mógłby wykupić 

tego mieszkania. Dlatego, że mieszkania komunalne w Gdańsku mają służyć 

osobom najbardziej potrzebującym. Okres, w którym mieszkańcy uwłaszczali się 

na  majątku, będący spadkiem po PRL skończył się po trzydziestu latach. Takie 

decyzje  wspólnie na tej sali podejmowaliśmy. Używanie argumentu przeciw  temu 

planowi jest wbrew przyjętym na tej sali decyzjom o zakazie wykupu mieszkań 

komunalnych  i uważa, że jest argument chybiony. 

 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Miasta Gdańska 

Powiedział, że znany jest mu stan prawny, jeśli chodzi o nieruchomości w Gdańsku, 

natomiast Panu i panu Lisickiemu byłemu prezydentowi, znana jest sytuacja, bo 

ciągnie się ona piętnaście lat i wówczas były inne warunki. Powiedział, że jeśli 

potrzeba dodatkowych dokumentów dotyczących, pod jakimi warunkami 

prezydent Lisicki się zobowiązywał – chodzi o oficjalną korespondencję  a nie 

domysły -  to jest gotów taką korespondencję udostępnić.  Podkreślił  raz jeszcze, 

że nie jest przeciwko temu planowi, uważa go za całkiem dobry, natomiast 

wstrzyma się od głosu  tylko i wyłącznie dlatego, że w jego odczuciu w sposób 

nieelegancki potraktowano rodziny, które zgodnie z prawem i praktyką od lat,   

chciały swoje  nieruchomości  wykupić.  
 

PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta ds. zrównoważonego rozwoju i 

inwestycji 

Powiedział, że Studium zostało zmienione  w 2018r.  Wcześniej osoby te miały 

szansę, możliwość wymiany lokalu na taki, który byłby możliwi do wykupu. 

Oczywiście, ci państwo chcieli wykupić tą nieruchomość, pan Lisicki pewnie 

deklarował, że jak zmieni się Studium to  zmieni się plan i wówczas będzie taka 

możliwość, ale dokładnie wiedzieli jaka jest sytuacja. Studium zostało uchwalone 

dopiero w 2018 roku. Podkreślił, że dzisiaj głosujemy nad planem 
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zagospodarowania pod kątem urbanistycznym, nie związanym z tą sytuacją, bo 

Państwo mieli możliwość wymiany  lokalu na lokal do wykupu.  
 

WALDEMAR  JAROSZEWICZ – Radny Miasta Gdańska  

Nawiązał  do spotkania u Prezydenta , które miało miejsce  w ubiegłym roku, gdzie 

nie wyjaśniono  zainteresowanemu jak sprawa wygląda. Zostawiono go w sytuacji 

zawieszonej, twierdząc, że jak będzie uchwalony plan zagospodarowania 

przestrzennego, to ten wykup będzie można wykonać. Taka rozmowa odbyła się 

w szerszym gronie i jest to dla mnie zaskakująca sytuacja. Z jednej strony 

utrzymuje się zainteresowanych w świadomości, że będzie mógł wykupić 

nieruchomość, po czym dowiaduje się, że nie będzie mógł jej wykupić.  
 

EMILIA LODZIŃSKA – Radna Miasta Gdańska  

Powiedziała, że  plan jest zgodny ze Studium i polityką Miasta. Ma jednak prośbę, 

aby w takich ludzkich, społecznych sprawach - omówić tą kwestię z 

zainteresowanym.  

 

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1442. 

 Za                            -   21 

                                                                                                       Przeciw                   -     1   

                                                                                                   Wstrzymało się       -      9 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1408/22 

Uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Krakowiec – Górki Zachodnie w rejonie ulic Łowickiej 

i Łęczyckiej w mieście Gdańsku 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr   5  do niniejszego protokołu. 

 

 

5) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Letnica rejon ul. Żaglowej 

i Narwickiej w mieście Gdańsku (druk 1435) 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii Komisji Zagospodarowania Przestrzennego – opinia 

pozytywna.. 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju  Gdańska     

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1435 

 Za                            -   30 

                                                                                                       Przeciw                   -     0   

                                                                                                   Wstrzymało się        -     0 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1409/22 

Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Letnica rejon ul. Żaglowej 

i Narwickiej w mieście Gdańsku 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokołu. 

 

 

6) w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Łostowice - rejon Potoku 

Kowalskiego w mieście Gdańsku (druk 1441)  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii Komisji Zagospodarowania Przestrzennego – opinia 

pozytywna. 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju  Gdańska     

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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Przystąpiono do głosowania - druk nr 1441 

 Za                            -   32 

                                                                                                       Przeciw                   -     0   

                                                                                                   Wstrzymało się        -     0 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1410/22 

Uchwała w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Łostowice - rejon Potoku 

Kowalskiego w mieście Gdańsku 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr   7  do niniejszego protokołu. 
 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta 

Gdańska uprawnień w zakresie ustalania wysokości niektórych cen 

i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej 

oraz za korzystanie z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej (druk 1439 + autopoprawka) 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opiniach Komisji: 

                                            Komisja wiodąca: K Kultury i Promocji -  pozytywna. 

                                                                            K. Strategii i Budżetu - pozytywna 

MONIKA CHABIOR – Z-ca Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 

traktowania 

 Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem wraz z autopoprawką. 

     

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1439 z autopoprawką 

 Za                            -   32 

                                                                                                       Przeciw                   -     0   

                                                                                                   Wstrzymało się        -     0 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  
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UCHWAŁĘ NR LVI/1411/22 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie powierzenia Prezydentowi 

Miasta Gdańska uprawnień w zakresie ustalania wysokości niektórych 

cen i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej 

oraz za korzystanie z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu. 
 

 

8) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Prezydenta Miasta 

Gdańska porozumienia z inwestorem Invest Komfort S.A. Sp. K. z 

siedzibą w Gdyni określającego sposób realizacji inwestycji 

towarzyszącej (druk 1463);  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opiniach Komisji: 

                       Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego -  pozytywna. 

                                                       K. Polityki Gospodarczej i Morskiej  - pozytywna 

                                           K. Zrównoważonego Rozwoju  - pozytywna 

 

ARTUR LEMAŃSKI - p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Projektów 

Inwestycyjnych 

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Miasta Gdańska  

 Powiedział, że na Komisjach wielokrotnie dyskutowano o tym porozumieniu. 

Przypomniał radnym, którzy nie mieli możliwości przysłuchiwania się obradom 

Komisji, że  ta sprawa nie jest tak jednoznaczna. Procedura, która została rozpoczęta 

przez inwestora w trybie lex developer, urzeczywistniła się w ostatnich miesiącach  w 

propozycji porozumienia, nad którym miasta z inwestorem pracowali. Porozumienie 

to nie powstało w porozumieniu z mieszkańcami, którzy oczekiwali, że otrzymają 

wsparcie od radnych, że ich uwagi  i postulaty zostaną wysłuchane. Tak się niestety 

nie stało i jest  o tyle zaskakujące i dziwne, że w sprawie  projektów uchwał, wniosków 
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developerów złożonych na podstawie tej ustawy, jako radni miasta Gdańska do tej 

pory głosowaliśmy „ręka w rękę”. Głosowaliśmy za tym, żeby inwestor, jeśli chce, w 

normalnym trybie wystąpił o to, aby  mógł realizować na tym terenie swoje inwestycje. 

Radny odczytał kilka cytatów z 2020r. kiedy Rada odrzucała jeden z wniosków 

developera, który chciał budować na Zaspie   w oparciu o ustawę lex developer.  Dalej 

powiedział, że radni są po to, aby wsłuchiwać  się w głos mieszkańców, nawet gdy oni 

często w emocjach, bez odpowiedniej wiedzy nie są w stanie skonkretyzować  swoich 

postulatów.  Ale tak nie jest w przypadku mieszkańców Cygańskiej Góry, bo oni swoje 

postulaty przedstawili  już 10 lipca 2022r. w piśmie do pani Prezydent i do dzisiaj 

odpowiedzi nie otrzymali i cały czas czują się pominięci. Przypomniał, że dzisiaj co 

prawda nie  będzie głosowania nad inwestycją mieszkaniową, ale nad inwestycjami  

towarzyszącymi, które są immanentną częścią całego wniosku, który będzie  

prawdopodobnie składany przez inwestora.  Dlatego uważamy, że  jeśli ta inwestycja 

ma powstać przy akceptacji  mieszkańców, to nie powinniśmy się zgadzać dzisiaj , 

kiedy onie protestują i czują się pominięci. Najpierw warto byłoby ich wysłuchać i być 

może z nimi stworzyć to porozumienie a dopiero wtedy przedstawiać nam, Radzie 

Miasta Gdańska.  
 

PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta ds. zrównoważonego rozwoju i 

inwestycji 

Rozpoczynając swoje wystąpienie powiedział, że można np. zacytować 

powiedzenie polskie ” diabeł  ubrał się w ornat i ogonem na mszę dzwoni,  bo z 

taką sytuacją i abstrakcją mamy tutaj  do czynienia. Zapytał – ile cytatów, które  Pan 

wymienił, to również cytaty z naszych protestów przeciwko procedurze lex 

developer.  Dwukrotnie, w trakcie uchwalania ustawy o lex developer, jak i w 

trakcie liberalizowania  tej ustawy, protestowaliśmy z  osobami siedzącymi nie po 

państwa stronie sali, ale siedzącymi po innej stronie, np. z radną Anną 

Golędzinowską, radną Emilia Lodzińską.  Dzisiaj macie schizofremię – powiedział.  

W wyniku Waszej ustawy miasta polskie muszą sobie radzić z bajzlem, który 

zgotowaliście – dodał. Przypomniał, że założeniem tej ustawy było uruchomienie 

procesu mieszkanie plus w Polsce. Ile mieszkań z programu mieszkanie plus, 

powstało w Polsce dzięki lex developerowi. To co się w tej chwili dzieje, to jest 

próba cywilizowania procesu tego bałaganu, który nam zgotowaliście. 

Podziękował paniom radnym za to, że w przeciwieństwie do radnego Majewskiego, 

zaangażowały się w proces  rozmów z mieszkańcami.  O ile  wiadomo, to pan radny 

był przez chwilę na jednym z takich spotkań i tak właśnie słuchał  potrzeb 

mieszkańców. Jeżeli Pan mówi, że nie zostały zrealizowane  potrzeby mieszkańców 
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to dlatego, że Pan w tych spotkaniach nie uczestniczył i Pan nie ma wiedzy. 

Powiedział, że jednym z postulatów mieszkańców były miejsca parkingowe i to 

inwestor wskazuje w tym porozumieniu. Inny element, na który radny wskazuje tj. 

dojazd do osiedla – mieszkańcy wskazywali, żeby odbywał się przez park. Pytanie 

– czy powinniśmy dojazd do inwestycji realizować zamiast parku w mieście. 

Rozumiem, że pan rady za tym optuje i nie wszyscy muszą podzielać taki pogląd, 

ale  inwestor wysłuchał postulatów mieszkańców i w trakcie budowy będzie ten 

dojazd przez przyszły park realizowany. Później, po zakończeniu budowy, ten park 

zostanie w tym miejscu odtworzony. Zapewne na tej sesji będziemy wymieniać 

wiele elementów, które w rozmowach były prowadzone poza procedura ustawy 

lex developer. Lex developer jest tak dziurawy, że nie zakłada tego typu 

elementów. Dzisiaj w Polsce lokalnej musimy się zastanawiać, w jaki sposób 

transparentny i przejrzysty prowadzić proces dialogu, o którym ustawodawca 

zapomniał. Powiedział, że radny Majewski nie ma prawa zabierać głosu w tej 

sprawie dlatego, że to Pana koledzy  ten bałagan przygotowali na poziomie ustawy. 

Poprosił, aby w pierwszej kolejności porozmawiał z kolegami i koleżankami 

posłami, w jaki sposób udoskonalić ten proces. My, po tym procesie, który teraz 

się odbywa i finalizuje  uchwałą, mamy swoje doświadczenia i możemy się nimi 

podzielić. Bez unormowania ustawowego tego typu elementów, jak konsultacje 

społeczne,  tej ustawy naprawić się nie da. 
 

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Miasta Gdańska  

Zwracając  się do Prezydenta Piotra Grzelaka powiedział, że  ubolewa   nad tym, że  

takich spotkań wogóle nie było a zarzuca mu się, że w nich nie uczestniczył.  Było 

jedno spotkanie 28 czerwca, spotkanie z mieszkańcami , którzy nie wiedzieli, że będzie 

ono wiązało się z przygotowaniem jakiś propozycji dla porozumienia. Drugie 

spotkanie było 17 października zorganizowane przez radne Golędzinowską i 

Lodzińską.  To były dwa spotkania dla mieszkańców i Pan uważa, że to są konsultacje 

– zapytał. Dalej   stwierdził, że jeżeli tak się konsultuje   w Gdańsku sprawy, to nie ma 

co się dziwić, że później mieszkańcy są niezadowoleni. Tymczasem oni wielokrotnie 

argumentowali, że nie zostali wysłuchani i nie otrzymali odpowiedzi od władz 

Gdańska i nie czują się elementem tego porozumienia. Mowa była tutaj o miejscach 

postojowych ogólnodostępnych -  tak naprawdę dotyczy to całego osiedla Cygańskiej 

Góry. To nie będą miejsca w pobliżu  zamieszkania tych mieszkańców, one mogą być 

rozproszone na całym osiedlu. Dlatego uważa, że ten inwestor może realizować tą 

inwestycję i mieszkańcy mówią o tym wprost, tylko rolą radnych jest też ewentualne 

wstrzymanie tego procesu do czasu zaspokojenia mieszkańców w zakresie  dyskusji, 
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rozmów, konsultacji ich udziału w tworzeniu tego porozumienia. 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK –Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

Ogłosiła przerwę do godziny 13-tej. 
 

Uroczyste odsłonięcie tablicy pamiątkowej poświęconej pamięci Posłów, którzy w 

Parlamencie Wolnego Miasta Gdańska bronili praw gdańskich Polaków oraz 

Rzeczpospolitej (1920-1939).  Tablice odsłonięto w Nowym Ratuszu. 

Miejsce miały okolicznościowe wystąpienia  Przewodniczącej Rady Miasta Gdańska 

Agnieszki Owczarczak, Prezydent Miasta Gdańska Aleksandry Dulkiewicz,  Dyrektora  

Muzeum Gdańska, oddział Muzeum Poczty Polskiej dr Jana Szkutnickiego, Pana Jacka 

Lendziona wnuka Antoniego Lendziona  jednego z upamiętnionych.    

 

Po przerwie 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK –Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

Wznowiła obrady, przypomniała, że Rada jest w trakcie omawiania projektu 

uchwały zawartego w druku 1463,  punkt 4 ppkt., 8 porządku. Poprosiła o zabranie 

głosu radną Emilię Lodzińską.  
 

EMILIA  LODZIŃSKA – Radna Miasta Gdańska  

Powiedziała, że jeżeli chodzi o tryb ustawy lex developer to była wielokrotnie 

krytykowana i dalej ją krytykjuą, że jest złym rozwiązaniem dla planowania 

przestrzennego. Przypomniała, że na sesji RMG procedowano jedną sytuację, 

gdzie był  podany lex developer, i wówczas inwestor trochę przekombinował. Miał 

warunki zabudowy, zgłosił wniosek o przystąpieniu do planu miejscowego i 

jednocześnie działał w trybie ustawy lex developer. Dodatkowo, w żaden sposób 

nie chciał  nawiązać dialogu z mieszkańcami i z nami,  radnymi również.  I to jest ta 

różnica, która miała miejsce wtedy, a która ma miejsce teraz. Powiedziała, że wraz 

z radną Golędzinowską chciały ten proces, w przypadku tej inwestycji ucywilizować 

i kiedy dowiedziały się o tym, że inwestor chce realizować inwestycje w trybie 

ustawy lex developer,  to powiedziano, ze musi spotkać się z mieszkańcami. Jeśli 

takie spotkanie nie zostanie zorganizowane, to nie będzie żadnych dalszych 

rozmów. Przypomniała, że ustawa lex developer w ogóle nie przewiduje 

konsultacji. W omawianym przypadku inwestor spełnił wszystkie lokalne 

standardy urbanistyczne – dostępność do komunikacji miejskiej, dostępność do 

szkoły i dostępność do terenów zielonych. Więc nie musiał wogóle z inwestycjami 
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towarzyszącymi występować, ale zrobił to. Powiedziała, że ciężko się słucha słów, 

że mieszkańcy zostali zignorowani. Włożyły bardzo dużo zaangażowania w to, aby 

ten dialog z mieszkańcami został przeprowadzony i aby spotkanie 17 października 

odbyło się, które odbyło się przy udziale najważniejszych urzędników i uzyskali 

odpowiedź na wszystkie zgłaszane wątpliwości. Dodała, że nie widziała 

zaangażowania ze strony radnych Prawa i Sprawiedliwości, żeby padały  jakieś 

propozycje, rozwiązania. Zapytała, czy złym rozwiązaniem jest zagospodarowanie 

parku za prawie 3 mln zł, termomodernizacja szkoły za ponad  2 mln zł skoro 

inwestor nie musi tego robić? Również  fundusz, który będzie uzgadniany z Radą 

Dzielnicy dla mieszkańców  na zagospodarowania przestrzeni przy najbliższym 

miejscu zamieszkania też jest złym rozwiązaniem? Łatwo  jest krytykować, ale nic 

w zamian nie zaproponować. Poinformowała,  że wniosek od inwestora nie został 

jeszcze złożony, więc dzisiaj jest rozmowa o inwestycjach towarzyszących.   
 

KATARZYNA CZERNIEWSKA – Radna Miasta Gdańska 

Powiedziała, że w rozpatrywanej uchwale Rada wyrazi, bądź nie wyrazi zgody dla 

Prezydent Miasta Gdańska na zawarcie porozumienia z inwestorem. Należy 

pamiętać, że podstawą tej dzisiejszej, faktycznej  sytuacji jest  bardzo konkretna 

sytuacja prawna, kryjąca się pod hasłem lex developer, czyli jedna z flagowych 

inicjatyw rządu Prawa i Sprawiedliwości. Ustawa ta obowiązuje od czterech lat. 

Samorządowcy wielokrotnie organizowali spotkania, konferencje prasowe na 

których wyrażali zastrzeżenia do tej ustawy i konkretne obawy. Narzędzie w 

postaci lex developer nie działa, ale  radni Prawa i Sprawiedliwości nie mają odwagi 

przyznać tego, ale próbują się wycofać z realizacji tej ustawy przy okazji konkretnej 

inwestycji i zdaniem radnej robią to w obrzydliwy sposób, bo stroją się w piórka 

obrońców lokalnej społeczności, a tym samym mydlą oczy mieszkańcom, mówiąc 

że działają na ich rzecz. Jest to tylko polityczna gra radnych Prawa i Sprawiedliwości  

i świadczy o tym to, że celowo pomijają fakt gotowości inwestora do realizacji 

szeregu postulatów, które wyniknęły ze spotkań z mieszkańcami – miejsca 

postojowe, zagospodarowanie zewnętrznych terenów, obniżenie o jedną 

kondygnację inwestycji. Dodała, że jest to świadomie wygenerowany konflikt, 

wyłącznie z powodów politycznych.  
 

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Miasta Gdańska  

Odczytał treść oświadczenia mieszkańców Cygańskiej Góry, które dzisiaj przesłano 

radnym oraz oświadczenie Rady Dzielnicy Suchanino. Zwrócił się do radnej 

Katarzyny Czerniewskiej, gdyż zarzuca radnym Prawa i Sprawiedliwości, że 

cynicznie wykorzystują do walki politycznej tą sprawę. Wyjaśnił, że do niego zgłosili 
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się mieszkańcy i jako radny jest zobowiązany do ich wysłuchania,  zwrócić się w ich 

sprawie do Urzędu Miasta i odpowiednich jednostek. Z tego zadania się wywiązuje, 

a to, że  widzę tak jak oni, że w tej sprawie nie zostali w odpowiedni sposób 

wysłuchani jest moim prawem. Dodał, że w sprawie wniosków, czy spraw 

dotyczących lex developer głosowaliśmy wspólnie w 2020r., za ich odrzuceniem. 

Więc zarzucanie nam, że kierujemy się jakąś hipokryzją, jest nie na miejscu. 

Zachęca  do odrzucenie  projektu porozumienia do czasu uzyskania realnego 

porozumienia z mieszkańcami. 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańsk 

Zauważyła, że odczytane tutaj oświadczenie i wszystkie poprzednie, które  

wpływały do Rady Miasta Gdańska jest podpisane przez mieszkańców osiedla 

Cygańska Góra i wspólnoty mieszkaniowe. Dodała, że tak naprawdę nie wiadomo, 

czy za tym oświadczeniem kryje się  dziesięć osób, dwie a może tylko jedna. Jest to 

pewna zbiorowość, której nikt nie podpisał z imienia i nazwiska oraz nie 

pozostawiając do siebie jakiegoś kontaktu, poza adresem emailowym , który mógł 

założyć każdy. Jeśli z kolei chodzi o wspólnoty mieszkaniowe,  to nie dostaliśmy ani 

jednej uchwały tych wspólnot, a więc też trudno przyjąć, że to oświadczenie zostało 

złożone przez wspólnoty mieszkaniowe. Zostało przesłane przez kogoś i nie 

wiemy, czy ten ktoś podstawy do występowania w imieniu tych wspólnot 

mieszkaniowych. Te ostatnie kilka oświadczeń można uznać za anonimowe, bo nie 

są podpisane przez nikogo z imienia i nazwiska. 
 

PIOTR DZIK – Radny Miasta Gdańska  

Powiedział, że Cygańska Góra to  osiedle mieszkających tam bardzo miłych ludzi. 

Było tam trochę perypetii związanych z wykupem mieszkań komunalnych, który 

gmina  przyblokowała. W tej chwili jest tam część mieszkań własnościowych, które 

swego czasu były mieszkaniami robotniczymi, zakładów pracy, policji i innych 

służb. Odnośnie czytanych tutaj apeli, to były one poruszane na Komisji 

Gospodarki Komunalnej. Podejrzewam, że to tylko mieszkańcy wspólnot, bo gdyby 

był protest mieszkańców, to jak do tej pory zawsze były zebrane pod nim 100-200 

podpisów  i wtedy było wiadomo,  że wypowiedzieli się mieszkańcy. Mowa jest 

tutaj, że nie zostały spełnione postulaty mieszkańców. Zostały – obniżono 

wysokość budynków, miejsca postojowe. Kończąc powiedział, że powinniśmy 

zrobić eksperyment i współpracować w tym systemie. Nie może być tak, że 

znaleźliśmy złota  kurę, która daje 10  mln zł na inwestycje,  ale my chcemy teraz 

15 mln zł.   
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ANNA GOLĘDZINOWSKA – Radna Miasta Gdańska  

Powiedziała, że odnotowała  udział  radnych dzielnicy na spotkaniach, również  na 

komisjach. Na Komisji Zrównoważonego Rozwoju byli przedstawiciele trzech 

innych rad dzielnic w sprawach dla nich istotnych. Rady Dzielnicy Suchanino nie 

było na wczorajszym posiedzeniu Komisji Zagospodarowania Przestrzennego. 

Harmonogram Komisji jest wysyłany do wszystkich dzielnic w tym samym czasie 

co radnym miejskim.  Powiedziała, że  marzy jej się miasto, które ma taki budżet, 

że   jest asertywnym inwestorem w przestrzenie zielone dostępne. Ale jesteśmy w 

takiej sytuacji finansowej, jakiej jesteśmy. Musimy zacząć rozglądać się za różnego 

rodzaju partnerstwami publiczno-prywatnymi. Usłyszeliśmy na początku w 

wystąpieniu klubowym, że  jesteśmy tacy źli, bo chcielibyśmy te pieniądze, które 

Gdańsk stracił, wyciągnąć z kieszeni podatników. Tutaj dowiadujemy się, że 

mielibyśmy być źli, ponieważ chcemy obarczyć inwestora prywatnego tymi 

kosztami. Podkreśliła, że tym razem jest mowa o inwestycjach towarzyszących. 

Rozumie emocje mieszkańców, zawsze zmiana w naszym sąsiedztwie budzi 

niepokój. Wygłaszane są tutaj opinie, że urzędnicy nie wykazali odwagi. Pytanie 

retoryczne - czy my chcemy  skłonić urzędników do łamania przepisów, łamać ich 

kręgosłupy, żeby pewne zasady ujednolicone dla całego miasta i w jakieś  

konkretnej sytuacji realizowane  były inaczej.  Najbardziej zapalnym elementem 

jest kwestia dojazdu i radni  wiedzą, że dyrektor Wawrzonek jest otwarty na 

dyskusje, poświęca dużo czasu na Komisjach na udzielaniu odpowiedzi. Otwarty 

jest również na krytykę.  Powiedziała, że mieszkańcy mają prawo do emocji, ale 

radni zobowiązani są do meritum i powinni ważyć słowa. 
 

ELŻBIETA STRZELCZYK  - Radna Miasta Gdańska  

Przypomniała, że wszyscy radni otrzymali oświadczenie przedstawicieli 

mieszkańców  Cygańskiej Góry  i  listę z 300 podpisami mieszkańców. Więc nie są 

to osoby anonimowe, z którymi nie  można się skontaktować. Bez względu na to,  

jakie są zdania na temat  lex developer, to ta ustawa nie zabrania przeprowadzania 

konsultacji z mieszkańcami.  Jeśli chodzi o miejsca  parkingowe,  to obecnie  w 

Gdańsku obowiązują zasady: 1,2 miejsca postojowego na mieszkanie. 

Wybudowane ma tam  być 232 mieszkania, co daje 278 miejsc parkingowych, a 

developer deklaruje że wybuduje ich 320. Powiedziała, że ilość miejsc 

parkingowych powinna być zależna od standardu mieszkań. Zazwyczaj jest tak, że 

im wyższy standard to potrzebna jest  większa liczba miejsc postojowych. Wracając 

do porozumienia  zapytała, czy były już negocjowane umowy szesnastkowe do 



41 

 

tego porozumienia, do zabudowy, którą proponuje Invest Komfort. Czy już ma 

pozwolenie na budowę, zgodnie z projektem, który przedstawia w  tym 

porozumieniu. Po trzecie -  co się stanie, jeżeli pani Prezydent nie podpisze tego 

porozumienia.  Czy to zmienia możliwości zabudowy przez  developera, czy nie. 
 

ARTUR LEMAŃSKI – Wydział Projektów Inwestycyjnych 

Wyjaśnił, że jeśli chodzi o zakres drogowy, szesnastkowy, został ustalony z GZDiZ.  

Jest to rzecz dodatkowa, która nie jest ujęta w inwestycji towarzyszącej, dlatego o 

tym nie wspominano. Powiedział, że w ramach obowiązku tzw. szesnastkowego 

inwestor ma zrealizować przebudowę skrzyżowania ulicy Cygańska Góra z 

Powstańców Warszawskich  na rondo, a także  wynieść zjazd  od Cygańskiej Góry 

– skrzyżowanie w stosunku do swojej inwestycji wynieść, przebudować  co 

spowoduje zwiększenie bezpieczeństwa oraz zapewni lepszą obsługę 

komunikacyjną dla inwestycji i całego rejonu. To są te dodatkowe rzeczy, które 

budują wartość dodatkowych milionów – była informacja, że inwestor ma włożyć 

w ten obszar 10 mln złotych, tj. w inwestycje  towarzyszące i zakres szesnastkowy. 

Poinformował, że umowa drogowa nie jest jeszcze zawarta i podobnie jak 

inwestycje towarzyszące, inwestor będzie zobowiązany do realizacji  w momencie, 

kiedy uzyska zgodę Rady na lokalizacje inwestycji mieszkaniowej  i dopiero  wtedy 

uzyska pozwolenie na budowę. Odpowiedział, że jeżeli Rada nie wyrazi zgody na 

podpisanie porozumienia, to będzie  jasny sygnał dla inwestora, że będzie musiał 

przemyśleć swoje inwestycje mieszkaniowe. Z kolei, jeżeli zostanie wyrażona 

zgodna na zawarcie porozumienia, to nie zobowiązuje Rady, aby w kolejnym kroku   

również wyrazić zgodę. Inwestor w osobnym trybie będzie musiał wystąpić o 

warunki zabudowy.  
 

ELŻBIETA STRZELCZYK  - Radna Miasta Gdańska  

Powiedziała, że nie Rada Miasta  wydaje pozwolenia na budowę, ale odpowiedni 

wydział  Urzędu Miasta. 
 

 PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta ds. zrównoważonego rozwoju i 

inwestycji 

Wyjaśnił, że jeżeli Rada  dzisiaj nie uchwali zgody na zawarcie porozumienia, to 

inwestor może złożyć lex, taki przypadek był na Zaspie, gdzie był  goły lex bez 

porozumienia. Tutaj, najpierw jest negocjacja z jednostkami miasta, 

mieszkańcami, z radnymi i złożenie na sesje porozumienia a dopiero za kilka 

miesięcy składają wniosek  o lexie.   
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AGNIESZKA OWCZARCZAK –Przewodnicząca  Rady Miasta Gdańska  

Czyli bez inwestycji towarzyszących, tylko jego własna inwestycja. 
 

ARTUR LEMAŃSKI – Wydział Projektów Inwestycyjnych 

Powiedział, że w tym przypadku może, bo spełnia standardy urbanistyczne.  Jeżeli 

nie spełniałby standardów urbanistycznych, to do inwestycji towarzyszących byłby 

zobligowany. To o czym dzisiaj jest mowa, jest dobrowolnością inwestora, z którą 

przychodzi  do nas, do decyzji. 
 

ELŻBIETA STRZELCZYK  - Radna Miasta Gdańska  

 To co powiedziano o umowach szesnastkowych, to rzecz, która będzie 

negocjowana, ale to powinno być dodatkowo do tego, co zawarte będzie w 

porozumieniu.  
 

ARTUR LEMAŃSKI – Wydział Projektów Inwestycyjnych 

Powiedział, że zakres inwestycji towarzyszących jest zawarty w porozumieniu – 

termomodernizacja szkoły, realizacja parku przy stawie, dodatkowe miejsca 

postojowe w terenie aktualnie zabudowanym, zbudowanie układów 

komunikacyjnych i chodników. Dodatkowo jest ustalony zakres szesnastkowy 

przez  tzw. zespół konsultacyjno-negocjacyjny, dlatego, że inwestor realizując 

swoją wstępną koncepcję architektoniczną, wystąpił do GZDiZ i uzyskał 

uzgodnienie, informację – jaki będzie zakres szesnastkowy do późniejszej realizacji 

– wyniesienie skrzyżowania Cygańskiej Góry oraz przebudowa na rondo 

skrzyżowania ul. Cygańska Góra i Powstańców Warszawskich. To regulować będzie 

umowa drogowa. 
 

PRZEMYSŁAW MALAK – Radny Miasta Gdańska  

Powiedział, że 21 listopada br. Rada Dzielnicy Suchanino wydała opinię 

popierającą protesty mieszkańców odczytaną przez radnego Majewskiego, która 

podpisana jest przez  dziewięciu radnych dzielnicy.    
 

JAN PERUCKI – Radny Miasta Gdańska  

Zapytał, jeżeli  to porozumienie  nie zostanie dzisiaj przegłosowane, to co wtedy? 

Domniemamy, że inwestor wystąpiłby o warunki zabudowy na realizację  232 

mieszkań. Art. 16 o drogach publicznych – każdorazowo dokonywana jest analiza 

ruchu, która ma wykazać, jak duży wpływ inwestycja mieszkaniowa będzie miała 

wpływ na okoliczny układ drogowy.  Wstępne ustalenia z  GDZiZ zarządcą ul. 

Cygańska  Góra i Powstańców Warszawskich prawdopodobnie  będą utrzymane, 
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natomiast te inne, wspominane tutaj inwestycje  termoizolacja szkoły itd., bez  

porozumienia możemy utracić?.  
 

ARTUR LEMAŃSKI – Wydział Projektów Inwestycyjnych 

Wyjaśnił, że jeżeli nie będzie  zgody na zawarcie porozumienia, to ono nigdy nie 

wejdzie w życie. Aby weszło w życie muszą  być spełnione dwa warunki: wyrażenie 

zgodny na zawarcie tego porozumienia, a  drugi krok to  późniejsza zgoda Rady na 

lokalizację inwestycji  mieszkaniowej i towarzyszącej. Jeżeli dzisiaj nie będzie zgody 

na zawarcie porozumienia to inwestor będzie mógł, albo złożyć docelowo  wniosek 

tzw. czysty lex developer bez żadnych inwestycji towarzyszących, albo będzie mógł 

iść w trybie decyzji o warunkach zabudowy. W tych obu przypadkach nie będzie 

inwestycji towarzyszących. Natomiast,  jeśli chodzi o zakres drogowy, to pewnie 

będzie musiał być przeliczony.  
 

JAN PERUCKI – Radny Miasta Gdańska  

Zapytał o status drogowy ulicy Cygańska Góra, jaka to jest droga i kto jest jej 

zarządcą. 
 

ARTUR LEMAŃSKI – Wydział Projektów Inwestycyjnych 

Działka budząca największą kontrowersję, jest działką ślepą, wyposażoną w 

miejsca postojowe. Jest działką gminną nie stanowiącą obecnie drogi publicznej, a 

żeby taką zostać musi być odpowiednio wydzielona. Wymaga ona uregulowania, 

natomiast inwestor w osobnym trybie, we wcześniejszym okresie, uzyskał 

służebność drogi  koniecznej przez ten teren i może z niej korzystać. 
 

PIOTR DZIK – Radny Miasta Gdańska  

Poprosił władze miasta, aby wszystkie postulaty, jakie po konsultacjach zostały 

spisane i to co mieszkańcy usłyszeli było zrealizowane, a na przyszłość,  inwestor 

powinien wiedzieć, że coś od siebie musi dać na rzecz miasta. 
 

ELŻBIETA STRZELCZYK  - Radna Miasta Gdańska 

Zastanawia się,  że gdyby  dzisiaj  Rada Miasta  nie zgodziła się na podpisanie tego 

porozumienia, to chyba nie blokuje podpisania go w przyszłości, po 

przeprowadzeniu konsultacji z mieszkańcami. Chodzi tylko o przeprowadzenie 

tych konsultacji a dopiero po tym porozumienie - zdaniem jej - jeszcze lepsze.  

 

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1463  

 Za                            -   21 

                                                                                                       Przeciw                   -     8   
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                                                                                                   Wstrzymało się        -     4 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1412/22 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Prezydenta 

Miasta Gdańska porozumienia z inwestorem Invest Komfort S.A. Sp. K. 

z siedzibą w Gdyni określającego sposób realizacji inwestycji 

towarzyszącej 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr  9   do niniejszego protokołu. 

 

 

 

9)  w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 

zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej 

pod firmą Gdańska Infrastruktura Wodociągowo – Kanalizacyjna 

Spółka  z o.o.  z siedzibą w Gdańsku (druk 1458) 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opiniach Komisji: 

                     Komisja wiodąca:  K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna 

                                                            K. Strategii i Budżetu                 - pozytywna 

 

PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta ds. zrównoważonego rozwoju i 

inwestycji 

Przedstawił  projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.   

  

 Przystąpiono do głosowania - druk nr 1458. 

 Za                            -   28 

                                                                                                       Przeciw                   -    3   

                                                                                                     Wstrzymało się     -      0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  
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UCHWAŁĘ NR LVI/1413/22 

Uchwała w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym 

kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska 

działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura Wodociągowo – 

Kanalizacyjna Spółka  z o.o.  z siedzibą w Gdańsku 
 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 10   do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 

10) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym 

kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska 

działającej pod firmą Gdańskie Towarzystwo Budownictwa 

Społecznego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 

Gdańsku (druk 1444);  

  

 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opiniach Komisji: 

                               Komisja wiodąca:   K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna 

                                                                 K. Strategii i Budżetu                 -  pozytywna 

 

PIOTR KRYSZEWSKI – Zastępca Prezydenta ds. usług komunalnych  

Przedstawił  projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.   

  

 Przystąpiono do głosowania - druk nr 1444. 

 Za                            -  32 

                                                                                                       Przeciw                   -    0   

                                                                                                     Wstrzymało się     -      0 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  
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UCHWAŁĘ NR LVI/1414/22 

Uchwała w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym 

kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska 

działającej pod firmą Gdańskie Towarzystwo Budownictwa 

Społecznego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 

Gdańsku 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokołu. 

 

11) W sprawie nadania nazwy Skwer im. Infułata Stanisława Bogdanowicza 

(druk nr 1470) zdjęty z porządku 

 

12)  w sprawie nadania nazwy ulica Wojciecha Kiedrowskiego (druk 

1471);  

 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o pozytywnej opinii Komisji Kultury i Promocji.  

 

PIOTR BORAWSKI -  Zastępca  prezydenta ds. przedsiębiorczości i ochrony 

klimatu 

Przedstawił  projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.   

  

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1471. 

 Za                            -  32 

                                                                                                       Przeciw                   -    0   

                                                                                                     Wstrzymało się     -      0 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1415/22 

Uchwała w sprawie nadania nazwy ulica Wojciecha Kiedrowskiego. 
 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 12   do niniejszego protokołu. 
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13)  w sprawie nadania nazwy ulica Stanisława Kaima (druk 1472);  

 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o pozytywnej opinii Komisji Kultury i Promocji.  
 

PIOTR BORAWSKI -  Zastępca  prezydenta ds. przedsiębiorczości i ochrony 

klimatu 

Przedstawił  projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.   

  

 Przystąpiono do głosowania - druk nr 1472. 

 Za                            -  33 

                                                                                                       Przeciw                   -    0   

                                                                                                     Wstrzymało się     -      0 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1416/22 

Uchwała w sprawie nadania nazwy ulica Stanisława Kaima. 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 13  do niniejszego protokołu. 
 

 

13A) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia  

         maksymalnych cen za przejazdy środkami gminnego transportu  

        zbiorowego oraz wysokości opłat dodatkowych i opłat   

         manipulacyjnych   (druk 1483) 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii Komisji:  

             Komisja wiodąca:  K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna 

                                                    K. Strategii i Budżetu                 – pozytywna 
 

WOJCIECH SIÓŁKOWSKI – Zastępca dyrektora ds. operacyjnych w Zarządzie 

Transportu Miejskiego 

Przedstawił  projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.   
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 Przystąpiono do głosowania - druk nr 1483. 

 Za                            -  22 

                                                                                                       Przeciw                   -    0   

                                                                                                   Wstrzymało się     -      10 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 
 

UCHWAŁĘ NR LVI/1417/22 

Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 

ustalenia maksymalnych cen za przejazdy środkami gminne 

transportu zbiorowego oraz wysokości opłat dodatkowych i opłat   

manipulacyjnych    

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr  14  do niniejszego protokołu. 

 

 

14)  w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Gdańskim w sprawie 

powierzenia Powiatowi Gdańskiemu organizacji przewozów pasażerskich 

w zakresie publicznego transportu zbiorowego w powiatowych 

przewozach pasażerskich (druk 1461) 

 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opinii Komisji:  

             Komisja wiodąca:  K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna 

                                                    K. Strategii i Budżetu                 – pozytywna 

                     K. Samorządu i Ładu Publ.       – pozytywna 
 

WOJCIECH SIÓŁKOWSKI – Zastępca dyrektora ds. operacyjnych w Zarządzie 

Transportu Miejskiego 

Przedstawił  projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.   

 

 Przystąpiono do głosowania - druk nr 1461. 

 Za                            -  33 

                                                                                                       Przeciw                   -    0   

                                                                                                  Wstrzymało się       -       0 
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Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1418/22 

Uchwała w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Gdańskim w 

sprawie powierzenia Powiatowi Gdańskiemu organizacji przewozów 

pasażerskich w zakresie publicznego transportu zbiorowego w 

powiatowych przewozach pasażerskich 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 15  do niniejszego protokołu. 

 

 

15) w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy Miasta 

Gdańska Województwu Pomorskiemu (druk 1462) 

 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opiniach  Komisji: 

                                         Komisja wiodąca:  K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna 

                                                              K. Strategii i Budżetu                – pozytywna 

 

PIOTR BORAWSKI -  Zastępca  prezydenta ds. przedsiębiorczości i ochrony 

klimatu 

Przedstawił  projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.   

  

 Przystąpiono do głosowania - druk nr 1462. 

 Za                            -  33 

                                                                                                       Przeciw                   -    0   

                                                                                                     Wstrzymało się     -      0 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1419/22 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy 

Miasta Gdańska Województwu Pomorskiemu 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokołu. 
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16) w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich 

przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów 

powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu z drogi (druk 

1443); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opiniach  Komisji: 

                                  Komisja wiodąca:   K. Samorządu I Ładu Publicznego  – pozytywna 

                                                              K. Strategii i Budżetu                        – pozytywna 

 

JOANNA PIŃSKA   -  Dyrektor Wydziału  Bezpieczeństwa i Zarządzania 

Kryzysowego  

Przedstawiła  projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.   

  

 Przystąpiono do głosowania - druk nr 1443. 

                                                                                             Za                               -  34 

                                                                                             Przeciw                   -    0                                                                                                                           

                                                                                                   Wstrzymało się      -   0 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1420/22 

Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów 

z dróg i ich przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości 

kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu z 

drogi 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr  17  do niniejszego protokołu. 

 
 

17)  zmieniająca uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru i granic 

aglomeracji Gdańsk (druk 1445) 

 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opiniach  Komisji: 
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                                         Komisja wiodąca:  K. Polityki Gospod. i Morskiej   – pozytywna 

                                                                    K. Zrównoważonego Rozwoju  - pozytywna 

 

OLGA GOITOWSKA  – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

 Przedstawiła  projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.   

  

 Przystąpiono do głosowania - druk nr 1445. 

                                                                                             Za                              -  32 

                                                                                             Przeciw                   -    0                                                                                                                           

                                                                                                   Wstrzymało się     -   1 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1421/22 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru i granic 

aglomeracji Gdańsk  

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr  18  do niniejszego protokołu. 
 

 

 

18)  zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Polskiej Unii Mobilności 

Aktywnej (druk 1482); 

 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opiniach  Komisji do druku nr 1482: 

        Komisja wiodąca:    K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna 

                                                 K. Samorządu i Ładu Publ.       – odstąpiła od opiniowania 

                     K. Kultury i Promocji                  – pozytywna 

                     K. Zrównoważonego Rozwoju  - pozytywna 

         

ŁUKASZ KŁOS   – Zastępca Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Przedstawił  projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.   

  

 Przystąpiono do głosowania - druk nr 1482 
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                                                                                             Za                               -  22 

                                                                                               Przeciw                   -    0                                                                                                                           

                                                                                                   Wstrzymało się     -  10 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1422/22 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Polskiej Unii 

Mobilności Aktywnej  

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 19    do niniejszego protokołu. 
 
 

19)  w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy Al. Grunwaldzkiej 

114 w Gdańsku (druk 1448); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Zaproponowała, aby  druki nr  nr 1448, 1449, 1450, 1451, 1452, 1455, 1456, 1467, 

1468, kolejne projekty uchwał poświęcone wydania opinii o lokalizacji gry  

omówiono łącznie, na co Rada wyraziła  zgodę, a  ewentualne pytania  w 

poszczególnych punktach. 

Poinformowała o opiniach  Komisji do druku nr 1448 

                     Komisja wiodąca:   K. Samorządu i Ładu Publ.                       – pozytywna 

                                                             K. Polityki Gospod. i Morskiej                  - pozytywna 

 

ŁUKASZ KŁOS   – Zastępca Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Przedstawił w/w  projekty uchwał,  zgodnie z uzasadnieniem.   

  

BOGDAN OLESZEK  - Radny Miasta Gdańska  

Powiedział, że pojawiały się głosy, że lokalizacja przy ul. Długi Targ 14-16 jest 

uciążliwa dla mieszkańców i nie powinno tam być kasyna. Odczytał pismo od 

przewodniczącego zarządu Rady Dzielnicy Śródmieście, w którym między innymi 

pisze, że działalność kasyna Długi Targ 14-16 nigdy nie była zgłaszana przez 

mieszkańców jako źródło uciążliwości w postaci hałasu czy nadużywania alkoholu  

w przestrzeni publicznej.  
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PIOTR  DZIK -  Radny Miasta Gdańska  

Powiedział, że ten temat kilka kadencji temu dla wielu radnych brzmiał, jak najdalej 

od kasyna i tej lokalizacji, ale czasy się zmieniają. Jest to normalne 

przedsiębiorstwo zatrudniające ludzi, mieszczące się w hotelu przy Długim Targu.  

Dodał, że na posiedzenie Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej byli i zaproszeni 

przedstawicieli firmy prowadzącej tam kasyno i przedstawiciel właściciela hotelu.  

Firma Casino zatrudnia  50 osób, Gdańszczan. Ponieśli ogromne nakłady, które im 

się nie zwróciły, bo był to czas  pandemii i dużej podwyżki prądu, które ograniczyły 

działalność  podmiotów gospodarczych różnych branż. Uważa, że należy dać  tej 

firmie szansę.   
 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Miasta Gdańska  

Nawiązując  do wypowiedzi radnego Oleszka  powiedział, że zdaje sobie sprawę, 

że bezpieczeństwo w środku lokalu jest  prawdopodobnie na wysokim poziomie z 

racji bogatego monitoringu. Zapytał, czy były jakieś zgłoszenia do  policji, straży 

miejskiej o zakłóceniu porządku na zewnątrz lokalu. Jak takie kasyno pod kątem 

bezpieczeństwa i ewentualnych zachowań klientów, którzy mogą być średnio 

zadowoleni, jak  takie zachowania ich się prezentują, zwłaszcza na tle lokali o 

wątpliwej jakości rozrywki, o których wszyscy tutaj wiedzą.  
 

ŁUKASZ KŁOS   – Zastępca Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Powiedział, że od 2018 roku mieli do czynienia  z pięcioma zgłoszeniami na policję 

i były to zgłoszenia porządkowe dotyczących klientów lokali będących w stanie 

nietrzeźwym. 
 

BOGDAN OLESZEK  - Radny Miasta Gdańska  

Potwierdził, że z uzyskanych informacji wynika, że było to  4-5 interwencji przez  

pięć lat,  i były to bardziej interwencje wewnątrz niż na zewnątrz lokalu. Policję 

wzywali pracownicy kasyna.  
 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Miasta Gdańska  

Zapytał o możliwość doprecyzowania - na jakich zasadach zatrudniani są 

pracownicy w kasynach: umowy o prace, umowy cywilno-prawne itd.  Jak wygląda 

sytuacja zatrudnienia i czy ewentualne zniknięcie takiego punktu byłoby 

odczuwalne  w sektorze lokalnym. 
 

ŁUKASZ KŁOS   – Zastępca Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Zatrudnienie w takich miejscach bywa różne, bardziej doświadczeni mają umowę 

o pracę, a w sezonie letnim są  osoby dotrudniane na umowę zlecenie, tak jak w 
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każdej firmie gastronomicznej. Zmieniając lokalizację firma będzie musiała 

dostosować inny  obiekt, co nie byłoby korzystne dla pracowników i nie jest to do 

końca wymarzona sytuacja.   
 

PIOTR  DZIK -  Radny Miasta Gdańska  

Powiedział, że na Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej  ten temat był omawiany, 

zarówno z hotelem jak i kasynem. Wszyscy mają umowę o pracę.   
 

TERESA WASILEWSKA – Radna Miasta Gdańska  

Odnośnie niezadowolonych klientów wychodzących z kasyna, powiedziała, że z jej 

sklepu też czasami ktoś jest niezadowolony, że nie dostaje  alkoholu, bo jest pod 

wpływem alkoholu. Czy to znaczy, że wszystkie sklepy na Starówce trzeba zamknąć, 

bo klienci mogą być niezadowoleni.  Dodała, że my radni powinniśmy wspierać 

przedsiębiorców,  branża gastronomiczna, hotelarska, restauracyjna  jest obecnie 

w tragicznej sytuacji.  
 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Miasta Gdańska  

Powiedział, że argumenty o miejscach pracy i to, że kasyno jest bezpieczniejsze od 

klubu go-go przekonują. Statystyka jest dla niego argumentem przy 

podejmowaniu decyzji. 

 

 Przystąpiono do głosowania - druk nr 1448 

                                                                                             Za                               -  22 

                                                                                            Przeciw                     -    4                                                                                                                           

                                                                                                  Wstrzymało się      -    8 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1423/22 

Uchwała w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy Al. 

Grunwaldzkiej 114 w Gdańsku 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 20   do niniejszego protokołu. 
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20)  w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy Al. Grunwaldzkiej 

309 w Gdańsku (druk 1449) 

 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańsk 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

        Komisja wiodąca:     K. Samorządu i Ładu Publ.         -pozytywna 

          K. Polityki Gospod. i Morskiej    – pozytywna 

  

 Przystąpiono do głosowania - druk nr 1449 

                                                                                             Za                               -  22 

                                                                                             Przeciw                     -    3                                                                                                                           

                                                                                                   Wstrzymało się       -  9 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1424/22 

Uchwała w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy Al. 

Grunwaldzkiej 309 w Gdańsku 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 21  do niniejszego protokołu. 
 

 

 

21) w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy Al. Grunwaldzkiej 

309 w Gdańsku (druk 1450); 

 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańsk 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

        Komisja wiodąca:     K. Samorządu i Ładu Publ.         - pozytywna 

          K. Polityki Gospod. i Morskiej    – pozytywna 

  

 Przystąpiono do głosowania - druk nr 1450 

                                                                                             Za                               -  22 

                                                                                             Przeciw                     -    3                                                                                                                           

                                                                                                   Wstrzymało się      -   9 
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Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1425/22 

Uchwała w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy Al. 

Grunwaldzkiej 309 w Gdańsku 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 22   do niniejszego protokołu. 
 

 

22)w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy ul. Długi Targ 14-16 

w Gdańsku (druk 1451);  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańsk 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

        Komisja wiodąca:     K. Samorządu i Ładu Publ.         - pozytywna 

          K. Polityki Gospod. i Morskiej    – bez rozstrzygnięcia 

 

PIOTR DZIK – Radny Miasta Gdańska  

Zapytał, dlaczego dla  firmy tak ważny jest Długi  Targ. Dlatego, że  nakłady poniesione 

w tym lokalu w bardzo małym stopniu się im zwróciły przez pandemię, podwyżki 

prądu, podwyżki kosztów pracowniczych. Nie mogli tego przewidzieć – 2,5 roku 

zostało  im wyrwane z sześciu lat. Uważa, że jeżeli ma powstać park kulturowy i 

koleżanki i koledzy nie chcą, aby kasyno tam było, to dajmy chociaż szansę   tą ostatnią 

koncesją w tym miejscu, aby zwróciły im się poniesione tam nakłady. Przypomniał, że 

jest prezesem Izby Restauratorów, pięćdziesiąt lat pracuje w gastronomi i  powiedział, 

że tych rzeczy nie można było przewidzieć i na swoim przykładzie  powiedział  jak 

drastycznie, niespodziewanie wzrosły koszty i spadek obrotów  z powodu pandemii. 

Omówił  trudną sytuację hotelu ‘”IBB’Hotele” Gdańsk przy ul. Długi Targ, gdzie firma 

zamierza  utworzyć kasyno. 
 

JAN PERUCKI – Radny Miasta Gdańska  

Zapytał, jak ma się utrzymanie kasyna w kontekście uchwały nad którą trwają prace.  
 

ŁUKASZ KŁOS   – Zastępca Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Park Kulturowy nie obejmuje kwestii związanych z tym, co jest wewnątrz i nie ma 

wpływu na krajobraz kulturowy miasta. W związku z  powyższym uchwała o parku 

kulturowym, która  dotyczy i wywodzi się z ustawy o ochronie zabytków działa przede 

wszystkim na to, co będzie się działo w środku, chyba, że działalność, która jest  
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prowadzona w środku ma negatywny wpływ na krajobraz kulturowy, czyli na 

mieszkańców Śródmieścia. W tym wypadku, jeżeli działalność kasyna nie jest 

uciążliwa, nie wprowadza żadnych przeszkód  w normalne funkcjonowanie, a skarg 

tutaj nie było, to nie będziemy takiej działalności zakazywać, tak samo jak w 

przypadku Wyspy Spichrzów, gdzie takie kasyno działa.   

 

 Przystąpiono do głosowania - druk nr 1451 

                                                                                             Za                               -    16 

                                                                                             Przeciw                     -     5                                                                                                                           

                                                                                                   Wstrzymało się     -   13 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1426/22 

Uchwała w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy ul. Długi 

Targ 14-16 w Gdańsku 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 23  do niniejszego protokołu. 
 

 

23) w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy ul. Długi Targ 14-

16 w Gdańsku (druk 1452);  

 

 AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańsk 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

                     Komisja wiodąca:     K. Samorządu i Ładu Publ.         -pozytywna 

          K. Polityki Gospod. i Morskiej    – bez  rozstrzygnięcia  

  

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1452 

                                                                                             Za                               -   16 

                                                                                             Przeciw                     -     5                                                                                                                           

                                                                                                   Wstrzymało się     -   13 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 



58 

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1427/22 

Uchwała w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy ul. Długi 

Targ 14-16 w Gdańsku 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr  24   do niniejszego protokołu. 
 

 

24) w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy ul. Słowackiego 4 

w Gdańsku (druk 1453); 

 

25)  w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy ulicy 

Słowackiego 4  w Gdańsku (druk 1454); 

           

                

26)  w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy Al. 

Grunwaldzkiej 114 w Gdańsku (druk 1455);  

 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańsk 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

        Komisja wiodąca:     K. Samorządu i Ładu Publ.         -  pozytywna 

          K. Polityki Gospod. i Morskiej    – pozytywna 

  

PIOTR DZIK  - Radny Miasta Gdańska  

Jako przedsiębiorca podziękował Radnym o uratowanie stanowisk pracy 

dziewięćdziesięciu  trzech osób,  za poparcie lokalizacji  przy ul. Długi Targ 14-16. 
 

CEZARY ŚPIEWAK-DOWBÓR  - Radny  Miasta Gdańska  

Zachęcił Komisję Samorządu i Ładu Publicznego do kontynuowania działań 

związanych z pilnowaniem bezpieczeństwa i porządku na Głównym Mieście, a 

podmioty prowadzące tam różną działalność, w tym kasyno, bardzo aktywnie 

włączą  się  w to, aby na Długiej i Długim Targu  było bezpiecznie.   

 

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1455 
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                                                                                             Za                               -  22 

                                                                                             Przeciw                     -    3                                                                                                                           

                                                                                                   Wstrzymało się      -   9 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1428/22 

Uchwała w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy Al. 

Grunwaldzkiej 114 w Gdańsku 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 25  do niniejszego protokołu. 
 
 

27)  w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy ul. Długi Targ 

14-16 w Gdańsku (druk 1456) 

 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańsk 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

        Komisja wiodąca:     K. Samorządu i Ładu Publ.         - pozytywna 

          K. Polityki Gospod. i Morskiej    – bez rozstrzygnięcia 

  

 Przystąpiono do głosowania - druk nr 1456 

                                                                                             Za                               -   18 

                                                                                             Przeciw                     -     5                                                                                                                           

                                                                                                   Wstrzymało się     -   11 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1429/22 

Uchwała w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy ul. Długi 

Targ 14-16 w Gdańsku 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr  26   do niniejszego27 protokołu. 
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28) w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy ul. Podwale 

Grodzkie 2G i ul. Podwale Grodzkie 2GA w Gdańsku (druk 1467); 

 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańsk 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

        Komisja wiodąca:     K. Samorządu i Ładu Publ.         - pozytywna 

          K. Polityki Gospod. i Morskiej    – pozytywna 

  

 Przystąpiono do głosowania - druk nr 1467 

                                                                                             Za                               -  22 

                                                                                             Przeciw                     -    3                                                                                                                          

                                                                                                   Wstrzymało się      -   9 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1430/22 

Uchwała w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy ul. 

Podwale Grodzkie 2G i ul. Podwale Grodzkie 2GA w Gdańsku 

 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 27  do niniejszego protokołu. 
 

 

 

29)  w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy ul. Podwale 

Grodzkie 2G i ul. Podwale Grodzkie 2GA w Gdańsku (druk 1468); 

 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańsk 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

        Komisja wiodąca:     K. Samorządu i Ładu Publ.         -pozytywna 

          K. Polityki Gospod. i Morskiej    – pozytywna 

  

 

 Przystąpiono do głosowania - druk nr 1468 
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                                                                                             Za                               -  22 

                                                                                             Przeciw                     -    3                                                                                                                          

                                                                                                   Wstrzymało się     -    9 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1431/22 

Uchwała w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry przy ul. 

Podwale Grodzkie 2G i ul. Podwale Grodzkie 2GA w Gdańsku 
 

z dnia  24 listopada 2022 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 28  do niniejszego protokołu. 
 

 

30) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości (druk 

1473); 

 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańsk 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

                                   Komisja wiodąca:  K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna 

                                                                    K. Zrównoważonego Rozwoju  - pozytywna 

  

Zaproponowała, aby blok kolejnych ośmiu projektów uchwał zreferować  łącznie. 

Ewentualne pytania do poszczególnych druków zadawać w konkretnym punkcie.  

 

TOMASZ LECHOWICZ  - Dyrektor Wydziału Skarbu                               

Przedstawił projekty uchwał zawarte w  drukach nr nr  1473, 1474,1476, 1477, 

1478,1479, 1480, 1481 zgodnie z uzasadnieniami. 

 

 Przystąpiono do głosowania - druk nr 1473 

                                                                                             Za                               -  32 

                                                                                             Przeciw                     -    0                                                                                                                          

                                                                                                   Wstrzymało się     -    0 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  
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UCHWAŁĘ NR LVI/1432/22 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

 

z dnia  24 listopada 2022 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr  29   do niniejszego protokołu. 
 

 

 

31)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania nieruchomości (druk 

1474);  

 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańsk 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

                                   Komisja wiodąca:  K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna 

                                                                     K. Rodziny i Polityki Społ.        - pozytywna 

                                                                  

 

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1474 

                                                                                             Za                               -  33 

                                                                                             Przeciw                     -    0                                                                                                                          

                                                                                                   Wstrzymało się     -    0 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1433/22 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

 

z dnia  24 listopada 2022 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr  30   do niniejszego protokołu. 
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32) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania nieruchomości (druk 

1475);  

 

33)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania nieruchomości 

(druk 1476) 

 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańsk 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

                                   Komisja wiodąca:  K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna 

                                                                     K. Rodziny i Polityki Społ.        - pozytywna 

                                                                  

 

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1476 

                                                                                             Za                               -  34 

                                                                                             Przeciw                     -    0                                                                                                                          

                                                                                                   Wstrzymało się     -    0 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1434/22 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

 

z dnia  24 listopada 2022 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr  31   do niniejszego protokołu. 
 

 

34)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania nieruchomości 

(druk 1477);  
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AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańsk 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

                                   Komisja wiodąca:  K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna 

                                                                     K. Rodziny i Polityki Społ.            - pozytywna 
                                                                  

CEZARY ŚPIEWAK-DOWBÓR – Radny Miasta Gdańska  

Powiedział, że dobrze się dzieje podejmując te uchwały, bo podmioty będą 

wiedziały, że na najbliższe lata będą miały zapewniona lokalizację, a z drugiej 

strony będą musiały wziąć  w pełni odpowiedzialność za stan tych budynków.  W 

tym konkretnym  przypadku, dotyczy to przychodni lekarskiej w Nowym Porcie i 

Gdańskie Centrum Zdrowia robi tam kawał dobrej roboty, nie tylko dla 

mieszkańców Nowego Portu, ale  też w zakresie psychiatrii dzieci i młodzieży, 

kompleksowej opieki nad nimi.  Zwrócił się o jak najszybsze podpisanie umów z 

tymi podmiotami, by  mogli przejść w 3 tryb użytkowania.  

 

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1477 

                                                                                             Za                               -  34 

                                                                                             Przeciw                     -    0                                                                                                                          

                                                                                                   Wstrzymało się     -    0 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1435/22 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

z dnia  24 listopada 2022 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr  32 do niniejszego protokołu. 
 

 

                                    

35)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania nieruchomości 

(druk 1478);  
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AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańsk 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

                                   Komisja wiodąca:  K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna 

                                                                     K. Rodziny i Polityki Społ.        - pozytywna 

                                                                  

 

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1478 

                                                                                             Za                               -  34 

                                                                                             Przeciw                     -    0                                                                                                                          

                                                                                                   Wstrzymało się     -    0 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1436/22 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

z dnia  24 listopada 2022 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr   33  do niniejszego protokołu. 

 

  

36) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania 

nieruchomości (druk 1479); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańsk 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

                                   Komisja wiodąca:  K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna 

                                                                     K. Rodziny i Polityki Społ.        - pozytywna 

                                                                  
 

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1479 

                                                                                             Za                               -  34 

                                                                                             Przeciw                     -    0                                                                                                                          

                                                                                                   Wstrzymało się     -    0 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  
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UCHWAŁĘ NR LVI/1437/22 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

z dnia  24 listopada 2022 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr   34  do niniejszego protokołu. 
 

 

 

37) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania 

nieruchomości (druk 1480);  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańsk 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

                                   Komisja wiodąca:  K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna 

                                                                     K. Rodziny i Polityki Społ.        - pozytywna 

                                                                  
 

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1480 

                                                                                             Za                               -  34 

                                                                                             Przeciw                     -    0                                                                                                                          

                                                                                                   Wstrzymało się     -    0 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1438/22 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

z dnia  24 listopada 2022 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr  35    do niniejszego protokołu. 
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38) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania nieruchomości 

(druk 1481) 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańsk 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

                                   Komisja wiodąca:  K. Polityki Gospod. i Morskiej  – pozytywna 

                                                                     K. Rodziny i Polityki Społ.        - pozytywna 

                                                                  

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1481 

                                                                                             Za                               -  34 

                                                                                             Przeciw                     -    0                                                                                                                          

                                                                                                   Wstrzymało się     -    0 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1439/22 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

z dnia  24 listopada 2022 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr  36   do niniejszego protokołu. 

 

 

39) w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia rodzinom 

zastępczym zawodowym i prowadzącym rodzinne domy dziecka 

(druk 1446);  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańsk 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

                                   Komisja wiodąca:   K. Rodziny i Polityki Społ.  - pozytywna  

                                                                     K. Strategii i Budżetu         - pozytywna 

                                                                  

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni prezydenta ds. rozwoju społecznego i 

równego traktowania 

Przedstawiła  projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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Przystąpiono do głosowania - druk nr 1446 

                                                                                             Za                               -   32 

                                                                                             Przeciw                     -    0                                                                                                                          

                                                                                                   Wstrzymało się     -    0 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1440/22 

Uchwała w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia rodzinom 

zastępczym zawodowym i prowadzącym rodzinne domy dziecka 

z dnia  24 listopada 2022 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr  37  do niniejszego protokołu. 

 
 

40)  zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które 

przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych w 2022 roku (druk 1447);  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

                                   Komisja wiodąca:   K. Rodziny i Polityki Społ.  - pozytywna  

                                                                     K. Strategii i Budżetu         - pozytywna 

                                                                  

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni prezydenta ds. rozwoju społecznego i 

równego traktowania 

Przedstawiła  projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 

 

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1447 

 

                                                                                             Za                               -   32 

                                                                                             Przeciw                     -    0                                                                                                                          

                                                                                                   Wstrzymało się     -    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  
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UCHWAŁĘ NR LVI/1441/22 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które 

przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych w 2022 roku  

z dnia  24 listopada 2022 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr  38   do niniejszego protokołu. 
 

41) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 

Szczegółowego Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 

Gminy Miasta Gdańska na rok 2022 (druk 1464) 

 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańsk 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

                                   Komisja wiodąca:   K. Rodziny i Polityki Społ.     - pozytywna  

                                                                     K. Strategii i Budżetu             - pozytywna 

                                                               K. Samorządu i Ładu Publ.  - pozytywna 
 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni prezydenta ds. rozwoju społecznego i 

równego traktowania 

Przedstawiła  projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1464 

                                                                                             Za                               -   32 

                                                                                             Przeciw                     -     0                                                                                                                          

                                                                                                   Wstrzymało się     -     0 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1442/22 

Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 

przyjęcia Szczegółowego Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na rok 2022  

z dnia  24 listopada 2022 r. 
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Uchwała stanowi załącznik nr  39   do niniejszego protokołu. 
 

42)  w sprawie przyjęcia Szczegółowego Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na rok 

2023 (druk 1465); 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

                                   Komisja wiodąca:   K. Rodziny i Polityki Społ.     - pozytywna  

                                                                     K. Strategii i Budżetu             - pozytywna 

                                                               K. Samorządu i Ładu Publ.  - pozytywna 

 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni prezydenta ds. rozwoju społecznego i 

równego traktowania 

Przedstawiła  projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1465 

                                                                                             Za                               -    32 

                                                                                             Przeciw                     -     0                                                                                                                          

                                                                                                   Wstrzymało się     -     0 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1443/22 

Uchwała w sprawie przyjęcia Szczegółowego Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na rok 2023  

z dnia  24 listopada 2022 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 40    do niniejszego protokołu. 
 

 

43) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu wynagradzania 

nauczycieli szkół, dla których organem prowadzącym jest Miasto 

Gdańsk (druk 1469);  
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AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańsk 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

                                   Komisja wiodąca:   K. Edukacji                        - pozytywna  

                                                                     K. Strategii i Budżetu       - pozytywna 

                                                                

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni prezydenta ds. rozwoju społecznego i 

równego traktowania 

Przedstawiła  projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1469 

                                                                                             Za                               -   32 

                                                                                             Przeciw                     -     0                                                                                                                          

                                                                                                  Wstrzymało się      -     0 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1444/22 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu wynagradzania 

nauczycieli szkół, dla których organem prowadzącym jest Miasto 

Gdańsk  

z dnia  24 listopada 2022 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr  41  do niniejszego protokołu. 
 

 

44)  zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości opłat za pobyt i 

wyżywienie dziecka w żłobkach Gdańskiego Zespołu Żłobków oraz 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z ponoszenia 

opłat (druk 1457);  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

                                   Komisja wiodąca:   K. Rodziny i Polityki Społ.     - pozytywna  

                                                                     K. Strategii i Budżetu             - pozytywna 
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MONIKA CHABIOR – Zastępczyni prezydenta ds. rozwoju społecznego i 

równego traktowania 

Przedstawiła  projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1457 

                                                                                             Za                               -   30 

                                                                                             Przeciw                     -     0                                                                                                                          

                                                                                                  Wstrzymało się      -     0 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1445/22 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości opłat za pobyt i 

wyżywienie dziecka w żłobkach Gdańskiego Zespołu Żłobków oraz 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z ponoszenia opłat  

z dnia  24 listopada 2022 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr   42  do niniejszego protokołu. 
 

 

45)  w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, 

uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu 

dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców w Gminie Miasta Gdańska 

(druk 1466);  

  

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

                                   Komisja wiodąca:   K. Rodziny i Polityki Społ.     - pozytywna  

                                                                     K. Strategii i Budżetu             - pozytywna 

                                                                

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni prezydenta ds. rozwoju społecznego i 

równego traktowania 

Przedstawiła  projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1466 

                                                                                             Za                               -    31 

                                                                                             Przeciw                     -     0                                                                                                                          

                                                                                                   Wstrzymało się     -     0 
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Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1446/22 

Uchwała w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, 

uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu 

dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców w Gminie Miasta Gdańska  

z dnia  24 listopada 2022 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr  43   do niniejszego protokołu. 
 

 

46)  w sprawie przekształcenia Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej 

Nr 4 w Gdańsku poprzez utworzenie jej filii przy ul. Związku 

Jaszczurczego 4 w Gdańsku (druk 1438);  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opiniach  Komisji : 

                                   Komisja wiodąca:   K. Rodziny i Polityki Społ.     - pozytywna  

                                                                     K. Strategii i Budżetu             - pozytywna 

                                                                

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni prezydenta ds. rozwoju społecznego i 

równego traktowania 

Przedstawiła  projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 

CEZARY ŚPIEWAK- DOWBÓR – Radny Miasta Gdańska 

Gdańskie Centrum  Mediacji Szkolnej i Rówieśniczej – jak wygląda  to w liczbach, 

ilość interwencji, ilość pracowników. Na ile z tego Centrum uczniowie, nauczyciele  

i rodzice korzystają.  
 

MONIKA CHABIOR – Zastępczyni prezydenta ds. rozwoju społecznego i 

równego traktowania 

Powiedziała, że Centrum, jako filia dopiero powstanie. Będą tam   etaty 

pedagogiczne i w tej chwili nie potrafi odpowiedzieć  ile ich będzie. Prowadzone są 

dwa typy działań - dotyczące proaktywnej działalności, czyli szkoły się zgłaszają z 

prośbą o   przeprowadzenie szkoleń na temat zrozumienia mediacji. Są również 

klasy mediacyjne, które uczą dzieci mediowania, prowadzone są też szkolenia 

mediacyjne dla nauczycieli i wychowawców. Druga część działalności to 
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interwencje. Zleca interwencyjne mediacje, kiedy w szkole jest trudność pomiędzy 

dyrektorem, nauczycielami, co się zdarza i jest normalnym zjawiskiem. Liczbowo 

nie potrafi  powiedzieć, ostatnio zleciła  cztery.  Interwencji jest raczej kilka, a 

uczestników  setki, bo są to zajęcia grupowe. 
 

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1438 

                                                                                             Za                               -   33 

                                                                                             Przeciw                     -     0                                                                                                                          

                                                                                                   Wstrzymało się     -     0 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1447/22 

Uchwała  w sprawie przekształcenia Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznej Nr 4 w Gdańsku poprzez utworzenie jej filii przy ul. 

Związku Jaszczurczego 4 w Gdańsku  

z dnia  24 listopada 2022 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr  44   do niniejszego protokołu. 
 

47)  w sprawie rozpatrzenia skargi XYZ na Dyrektora Szkoły 

Podstawowej nr 65 w Gdańsku (druk 1484) 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Wnioskodawcą  pięciu kolejnych projektów uchwał jest Komisja ds. Skarg, 

Wniosków i Petycji.  

                                    

ANDRZEJ SKIBA –   Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1484 

                                                                                             Za                               -   31 

                                                                                             Przeciw                     -     0                                                                                                                          

                                                                                                   Wstrzymało się     -     1 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  
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UCHWAŁĘ NR LVI/1448/22 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi XYZ na Dyrektora Szkoły 

Podstawowej nr 65 w Gdańsku  

z dnia  24 listopada 2022 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr  45   do niniejszego protokołu. 
 

 

48)  w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej przez Przedsiębiorstwa 

Taksówkowe w Gdańsku (druk 1485);  
 

 

ANDRZEJ SKIBA –   Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 

PIOTR DZIK  -Radny Miasta Gdańska  

Powiedział, że Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej, której jest 

przewodniczącym, otrzymuje dużo sygnałów odnośnie firm taksówkowych. 

Uważa, że Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej będzie musiała pochylić się nad 

tym problemem. Dodał, że paliwo bardzo zdrożało, opłaty i składki przy 

działalności  gospodarczej, a  taksówkarze  od kilku lat mają te same stawki. 

 

ANDRZEJ SKIBA –   Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Dołączył się do głosu radnego Dzika, w kwestii  potrzeby spojrzenia w uczciwy 

sposób na stawki i znaleźć ofertę, która jeszcze się opłaca taksówkarzom ale i 

pasażerom. Poinformował, że nie jest to pierwsza sytuacja, kiedy do Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji  wpływa jakiś dokument, który z racji formalnych musi być 

potraktowany tak, jak jest to zaproponowane w przedmiotowym projekcie 

uchwały.  

 

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1485 

                                                                                             Za                               -   22 

                                                                                             Przeciw                     -     0                                                                                                                          

                                                                                                  Wstrzymało się      -   10 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  
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UCHWAŁĘ NR LVI/1449/22 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej przez 

Przedsiębiorstwa Taksówkowe w Gdańsku  

z dnia  24 listopada 2022 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 46  do niniejszego protokołu. 
 

 

49)  w sprawie rozpatrzenia skargi XYZ na działalność Gdańskiego 

Centrum Świadczeń (druk 1486);  

 

    

ANDRZEJ SKIBA –   Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1486 

                                                                                             Za                               -   33 

                                                                                             Przeciw                     -     0                                                                                                                          

                                                                                                  Wstrzymało się     -      0 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1450/22 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi XYZ na działalność Gdańskiego 

Centrum Świadczeń. 

z dnia  24 listopada 2022 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr  47   do niniejszego protokołu. 
 

 

50)  w sprawie rozpatrzenia skargi XYZ na działalność Gdańskich 

Nieruchomości (druk 1487);  

 

ANDRZEJ SKIBA –   Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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CEZARY ŚPIEWAK-DOWBÓR – Radny Miasta Gdańska 

Powiedział, że w  uzasadnieniu pojawia się wątek braku odpowiedzi na pisma, 

które miały charakter oświadczeń. Zapytał, czy Komisja badała treść tych pism i czy 

miały faktycznie charakter wyłącznie oświadczeń.  
 

ANDRZEJ SKIBA –   Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Odpowiedział, że w  jego odczuciu Komisja  badała ten wątek, ale  na chwilę obecną 

bez zasięgnięcia do protokołu z posiedzenia nie jest w stanie z pełną 

odpowiedzialnością tego  potwierdzić.  Patrząc szerzej na sprawy komisyjne  czy 

poza komisyjne dotyczące odpowiedzi na składane pisma mieszkańców, to 

wiadomo, że praktyka niejednokrotnie zależy od instytucji, czy osoby która 

powinna odpowiadać.  Potwierdza, że niekiedy występuje taki problem i dołożą 

wszelkich starań  jako Komisja, aby jeszcze bardziej szczegółowo odpowiadać na 

tego typu sprawy.  
 

Przystąpiono do głosowania - druk nr 1487 

                                                                                             Za                               -   24 

                                                                                             Przeciw                     -     0                                                                                                                          

                                                                                                  Wstrzymało się      -     9 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1451/22 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi XYZ na działalność Gdańskich 

Nieruchomości  

z dnia  24 listopada 2022 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr  48   do niniejszego protokołu. 
 

 

51) w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie w Gdańsku (druk 1488);  

 

ANDRZEJ SKIBA –   Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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Przystąpiono do głosowania - druk nr 1488 

                                                                                             Za                               -   28 

                                                                                             Przeciw                     -     0                                                                                                                          

                                                                                                   Wstrzymało się     -     5 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  

 

UCHWAŁĘ NR LVI/1452/22 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku  

z dnia  24 listopada 2022 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr  49   do niniejszego protokołu. 
 

PUNKT 5 

OŚWIADCZENIE w sprawie poparcia dochodzenia przez Polskę 

zadośćuczynienia za szkody spowodowane przez Niemcy i ZSRR w 

czasie II wojny światowej. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Radny Cezary Śpiewak-Dowbór    z wnioskiem formalnym. 

 

CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  - Przewodniczący Klubu Radnych  Koalicji 

Obywatelskiej  

Złożył wniosek formalny o głosowanie bez dyskusji projektu oświadczenia w 

sprawie poparcia dochodzenia przez Polskę zadośćuczynienia za szkody 

spowodowane przez Niemcy i ZSRR w czasie II wojny światowej. Uzasadnił, że 

projekt ten wpłynął do Rady Miasta Gdańska, podobnie jak w przypadku 

zgłoszonego wcześniej druku sejmowego, poczytuje jako próbę zastawienia przez 

Prawo i Sprawiedliwość sideł, w przypadku Sejmu, na demokratyczną opozycję  a 

w przypadku Rady Miasta Gdańska na koalicję rządzącą. Nie ma żadnego 

konkretnego powodu, żeby  właśnie dzisiaj  o tej sprawie rozmawiać.  Powiedział, 

że co do meritum, jest oczywiste, że ci, którzy wywołali szkody wojenne, powinni 

te szkody naprawić, a z drugiej strony jest tak, że dzisiaj, konkretne pieniądze, setki 
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miliardów  

złotych leżą do wzięcia z Unii Europejskiej, i to tym Prawo i Sprawiedliwość  

powinno się zająć, a nie próbą budowania antagonizmów polsko – niemieckich. 

Powtórzył, że sprawcy działań wojennych muszą i powinni naprawić szkody 

wojenne. Natomiast dzisiaj leżą konkretne pieniądze do wzięcia, które 

Zjednoczona Prawica blokuje ich pozyskanie, głównie  za sprawą ministra Ziobro, 

którego większość Polaków chciałaby odwołać. Drodzy Radni Prawa i 

Sprawiedliwości  – my się w wasze sidła nie damy złapać. Dzisiaj,  o czym należy 

mówić to pieniądze z KPO, dlatego wnoszę o  głosowanie tego druku, bez dyskusji. 

 

KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodniczący Klubu Radnych Prawa i 

Sprawiedliwości, w imieniu wnioskodawcy 

Poinformował o wprowadzeniu autopoprawki, poprawiającej  błędy pisarskie w 

podstawie prawnej projektu oświadczenia.   

Odczytał   projekt  Oświadczenia i uzasadnienie. 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Był wniosek  formalny o głosownie bez dyskusji. Nie było wniosku przeciwnego. 
 

Przystąpiono do głosowania wniosku o przeprowadzenie głosowania nad 

Oświadczeniem bez dyskusji.  

                                                                                             Za                               -   23 

                                                                                             Przeciw                     -     4                                                                                                                          

                                                                                                  Wstrzymało się      -     5 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  wniosek. 
 

Przystąpiono do głosowania Oświadczenia bez dyskusji. 

                                                                                             Za                               -   30 

                                                                                             Przeciw                     -     0                                                                                                                          

                                                                                                  Wstrzymało się      -     0 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła   

 

OŚWIADCZENIE 

w sprawie poparcia dochodzenia przez Polskę zadośćuczynienia za 

szkody spowodowane przez Niemcy i ZSRR w czasie II wojny 

światowej 

z dnia  24 listopada 2022 r. 
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Oświadczenie stanowi załącznik nr  50   do niniejszego protokołu. 
 

 

PUNKT 5A 

OŚWIADCZENIE w sprawie poparcia dochodzenia przez Polskę 

zadośćuczynienia za szkody spowodowane przez Niemcy i ZSRS w 

czasie II wojny światowej oraz w sprawie przyjęcia przez Polskę 

warunków wypłacenia przez Unię Europejską Krajowego Planu 

Odbudowy i Zwiększania Odporności (KPO). 

 

CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  - Przewodniczący Klubu Radnych  Koalicji 

Obywatelskiej, w imieniu wnioskodawcy 

Powiedział, że  z tych samych powodów jak w  punkcie 5, również w tym punkcie, 

składa wniosek formalny o głosowanie tego druku bez dyskusji.  

 

BEATA DUNA JEWSKA – Przewodnicząca Klubu Radnych Wszystko dla  

Gdańska, w imieniu wnioskodawcy 

Przedstawiła  projekt oświadczenia. Dodała, że  pierwsza jego część jest taka sama 

jak we wcześniej przyjętym Oświadczeniem, dlatego odczytała jego obszerne 

fragmenty i jego końcówkę, która się nie znalazła  w/w przyjętym oświadczeniu.  
 

KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodniczący Klubu Radnych Prawa i 

Sprawiedliwości 

Zgłosił głos przeciwny do wniosku formalnego radnego  Cezarego Śpiewaka – 

Dowbór. Wnosi o dyskusję w tym punkcie porządku posiedzenia. 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Głosujemy wniosek formalny o głosowanie tego Oświadczenia  bez dyskusji.  

 

Przystąpiono do głosowania wniosku formalnego o przeprowadzenie głosownia 

nad Oświadczeniem bez dyskusji.  

                                                                                             Za                               -   22 

                                                                                             Przeciw                     -    10 

                                                                                                 Wstrzymało się       -     0 

 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła  wniosek. 
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Przewodnicząca  wyjaśniała, że przy głosowaniu Oświadczenia w punkcie 5 doszło 

do  technicznych przekłamań, w związku naciśnięciem  złego przycisku w  systemie.  

W chili głosowania  za przyjęciem Oświadczenia, faktycznie w systemie ponownie 

zgłosowano za wnioskiem  bez dyskusji, czyli system wykazał dwukrotne 

głosowanie za wnioskiem bez dyskusji. Aby mógł być prawidłowy wydruk z 

głosowania poprosiła o powtórzenie tego  głosowania, czyli przegłosowanie 

Oświadczenia z punktu 5 porządku. 

Przystąpiono do głosowania Oświadczenia z punktu 5  

                                                                                             Za                               -   28 

                                                                                             Przeciw                     -     0                                                                                                                          

                                                                                                  Wstrzymało się       -    0 

Oświadczenie zostało  podjęte jednogłośnie. 

 

OŚWIADCZENIE 

w sprawie poparcia dochodzenia przez Polskę zadośćuczynienia za szkody 

spowodowane przez Niemcy i ZSRR w czasie II wojny światowej 

z dnia  24 listopada 2022 r. 

Oświadczenie  stanowi załącznik nr  50   do niniejszego protokołu. 

 

Przystąpiono do głosowania Oświadczenia  bez dyskusji – punkt 5 A porządku  

                                                                                             Za                               -   22 

                                                                                             Przeciw                     -     0                                                                                                                          

                                                                                                  Wstrzymało się      -     0 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu podjęła   

 

OŚWIADCZENIE 

w sprawie Oświadczenie w sprawie poparcia dochodzenia przez 

Polskę zadośćuczynienia za szkody spowodowane przez Niemcy i 

ZSRS w czasie II wojny światowej oraz w sprawie przyjęcia przez 

Polskę warunków wypłacenia przez Unię Europejską Krajowego 

Planu Odbudowy i Zwiększania Odporności (KPO). 
 

z dnia  24 listopada 2022 r. 
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Oświadczenie  stanowi załącznik nr   51  do niniejszego protokołu. 
 

PUNKT  7 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA  OSOBISTE 

PRZEMYSŁAW MA JEWSKI – Radny Miasta Gdańska 

Powiedział o wizji lokalnej radnych wraz  przedstawicielami inwestorki i nadzorem 

w  willi przy ulicy Orzeszkowej 2. Zdaniem jego do końca roku uda się zamknąć 

konstrukcję dachu. Ubolewa nad tym, że nie udało się  porozmawiać z właścicielką 

willi. Liczy na spotkanie z właścicielką i przedstawicielami, którzy obszernie 

opisywali prace wykonane na terenie tej willi doprowadzi do tego, że ewentualne 

przyszłe wnioski o dofinansowanie remontu, prac przy ulicy Orzeszkowej  2 będą 

budziły mniej kontrowersji. 

CEZARY – ŚPIEWAK-DOWBÓR – Radny Miasta Gdańska  

Wyraził  swoje zadowolenie, że przy ostatnim głosowaniu, dzięki zachowaniu 

Prawa i Sprawiedliwości, Rada Miasta Gdańska przyjęła jednogłośnie 

Oświadczenie  w zakresie przyjęcia przez Polskę warunków wypłacenia przez Unię 

Europejską Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększenia Odporności, tzw.  KPO i że 

radni Prawa i Sprawiedliwości nie sprzeciwili się przyjęciu takiego Oświadczenia. 

Poczytuje to, kilka dni po wydarzeniu na Śląsku, za kolejny kamień milowy w 

obaleniu pisowskiej władzy.    
 

KAZIMIERZ KORALEWSKI  – Radny Miasta Gdańska  

Powiedział, że zauważa makiawelistyczne inklinacje w wypowiedzi 

przewodniczącego Koalicji Obywatelskiej, bo istnieje szereg wątpliwości, co do 

zasadności i warunków wypłacenie przez Unię Europejską KPO. W związku z  tym, 

jeżeli istnieją wątpliwości  konstytucyjne i pochodne tych warunków to osobiście 

ma przekonanie, że cokolwiek w tej chwili  wydarzyłoby się w tej sprawie w Polsce, 

to te pieniądze nie będą wypłacone, bo siły lewicowe będące w tej chwili  w 

Brukseli,  do tej wypłaty nie dopuszczą.  Naiwne  jest sądzenie, że wywołana lawina 

przez określoną frakcję polityczną w Brukseli  nagle się w połowie zbocza zatrzyma. 

W przyszłej kadencji te pieniądze będą musiały być wypłacone, ale straconego 

czasu przez mieszkańców  już nikt nie wróci.  

BOGDAN OLESZEK - Radny Miasta Gdańska 

Powiedział, że  dzisiaj słuchał w radio wywiadu z wiceministrem finansów którego 

się zapytano, że jeżeli nie otrzymamy  pieniędzy z KPO, czy przegrają wybory. 

Odpowiedział – tak.  
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WOJCIECH BŁASZKOWSKI – Radny Miasta Gdańska   

Powiedział, że również podziela pesymizm, jaki płynął z wypowiedzi radnego 

Koralewskiego. Ma  wrażenie, że pewne siły polityczne które rządza, ale niestety te  

w Polsce, nie dopuszczą do tego, żebyśmy te środki otrzymali, bo są ważniejsze  

jakieś partykularne interesy niż  pieniądze dla społeczeństwa. 
 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Miasta Gdańska 

Stwierdził, że wnioski formalne o głosowanie bez dyskusji  nie były zasadne, skoro 

dyskusja trwa po głosowaniu. 

 

PUNKT  8 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

Przewodnicząca podziękowała  za spotkanie i zamknęła obrady sesji. 

 

Obrady zakończono o godzinie   16:30. 

 

                                                                                                 Przewodnicząca  

                                                                                            Rady Miasta Gdańska  

 

                                                                                            Agnieszka Owczarczak 

 

Protokół sporządziła  

na podstawie zapisu w formie cyfrowej 

 

Bogusław Pieklik 

Pracownik BRMG 

 


